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Biesowicki panteon doczeka 
się prac konserwatorskich. 
Pieniądze przyznało Mini-
sterstwo Kultury, Dziedzic-
twa Narodowego i Sportu. 
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NIEZWYCZAJNY  
Z KORZYBIA

Zenon Słomski został 
laureatem ważnej nagrody. 

Marszałek Województwa 
Pomorskiego przyznał tytuł 

„Niezwyczajny Senior”. 
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PIENIĄDZE NA INWESTYCJE

Kilkanaście milionów 
złotych dla Gminy Kępice z 
rządowego programu prze-
znaczymy na modernizację 

PSZOK, remont dróg i zakup 
wozu strażackiego.
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DNI KĘPIC 2022

cję biesowickiego panteonu, 
doinwestowanie terenu przy 
świetlicy wiejskiej w Barcinie.

 Przed nami okres wakacyj-
ny, a to wiąże się z ciekawą 
ofertą kulturalno -sportową. 
Już 24 czerwca zapraszamy 
nad Jezioro Obłęskie, gdzie 
odbędzie się Noc Świętojań-
ska. 9 lipca na Placu Wolno-
ści w Kępicach zaplanowany 

został festyn charytatywny 
na rzecz Centrum Adopcyj-
nego dla Zwierząt w Obłężu. 
Na przełomie lipca i sierpnia 
odbędą się pikniki i festyny 
tematyczne, o szczegółach 
będziemy informować w me-
diach społecznościowych i na 
stronie internetowej. W tym 
roku Dożynki Gminne odbę-
dą się 27 sierpnia w Ciecholu-

W tym wydaniu Pulsu Kępic 
prezentujemy wiele cieka-
wych materiałów. To relacje 
z ostatnich imprez – Dni Kę-
pic, Dnia Dziecka, czy pikni-
ku senioralnego. Opisujemy  
gminne zawody sportowo 
– pożarnicze, a także uro-
czystości związane z Dniem 
Strażaka. Prezentujemy tak-
że zrealizowane w ostatnim 

czasie inwestycje na terenie 
Gminy Kępice. Piszemy o 
kolejnych pozyskanych pie-
niądzach na cele inwestycyj-
ne i społeczne. Kilkanaście 
zdobytych milionów złotych 
przeznaczymy m.in. na mo-
dernizację Punktu Selektyw-
nej Zbiórki Odpadów Komu-
nalnych, remont dróg, zakup 
wozu strażackiego, renowa-

PANTEON  
ODZYSKA BLASK

bu. Przez całe lato zaprasza-
my nad Jezioro Obłeskie – to 
świetne miejsce do wypo-
czynku i relaksu. Ośrodek Wy-
poczynkowy „Sobótka” wciąż 
rozszerza swoją ofertę, zatem 
atrakcji z pewnością nie za-
braknie. Ratownicy rozpocz-
ną swoje dyżury już w ostatni 
weekend czerwca. Niech to 
lato będzie wyjątkowe!
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OD BURMISTRZA

Zakończyliśmy cykl sprawoz-
dawczych i sprawozdawczo-wy-
borczych zebrań sołeckich. Z 
tego miejsca chciałam serdecznie 
pogratulować wybranym sołty-
som oraz podziękować za pracę 
obecnym gospodarzom sołectw.

 W Biesowicach po raz pierw-
szy sołtysem został Norbert Bec-
ker. Za Norberta mocno trzymam 
kciuki, bo oprócz tego, że po raz 
pierwszy został sołtysem, to rów-
nież jest najmłodszym. Ogromne 
podziękowania składam Szymo-
nowi Ciepieli, który przez ostatnie 
lata z sukcesem piastował funkcję 
sołtysa Biesowic. W Obłężu po raz 
kolejny sołtysem została Maria 
Zegadło. Marysi należą się ogrom-
ne gratulacje i słowa wsparcia, w 
Obłężu jest jeszcze wiele spraw 
do załatwienia, w tym bardzo po-
trzebny chodnik przy drodze wo-
jewódzkiej, rekultywacja boiska, 
i wiele innych, trzymam zatem 
mocno kciuki, obiecuję pomoc i 
wsparcie. Dziękuję jednocześnie 
za dotychczasową pracę, którą 
docenili mieszkańcy, przy pełnej 
sali wyborców Maria Zegadło 
była jedynym, bezkonkurencyj-
nym kandydatem.W Podgórach 
przy ogromnej frekwencji i jedno-
głośnie sołtysem po raz kolejny 
została Aleksandra Mondry. Ola, 
oprócz tego że jest sołtysem, to 
również jest radną i prezesem 
miejscowej Jednostki Ochotni-
czej Straży Pożarnej, ma bardzo 
dobry kontakt z mieszkańca-
mi! Konsekwentnie i skutecznie 
wspólnie rozwiązujemy wszyst-
kie problemy, by mieszkańcom 
żyło się coraz lepiej. W Żelicach 
bezkonkurencyjny był Wojciech 
Szymański.  Wojciechowi udało 
się świetnie i skutecznie zintegro-
wać mieszkańców sołectwa, a to 
już ogromny sukces. Życzę wielu 
zapału i konsekwencji w dalszej 

pracy na rzecz sołectwa!!!
W Warcinie, Barcinie, Obłężu 

i Mzdowie przeprowadziliśmy 
również konsultacje w sprawach 
ważnych dla mieszkańców, a któ-
re mogą mieć ogromne oddziały-
wanie na życie wsi. Zresztą każde 
zebranie to są „małe” konsultacje. 
To na zebraniach, po konsulta-
cjach z mieszkańcami, zapadają 
często decyzje dotyczące kolej-
ności remontu dróg, budowy 
oświetlenia, placu zabaw, i innych 
ważnych i bardzo ważnych spraw.  
W Ciecholubiu  mieszkańcy za-
wnioskowali o lampy: słupy już 
stoją, wkrótce będzie oświetle-
nie. W Biesowicach po zebraniu 
sołeckim zainstalowaliśmy spo-
walniacze na drodze gminnej. 
Mieszkańcy Osowa poprzez dys-
ponowanie Funduszem Sołeckim 
wskazują najważniejsze sprawy 
do rozwiązania i konsekwentnie 
wspólnie realizujemy je. W Korzy-
biu to zebranie sołeckie decyduje 
w ogromnej mierze o kolejności 
remontu dróg poprzez przezna-
czanie pieniędzy na projekty.  
W Przytocku, Płocku powstało 
wiele świetnych, mniejszych i 
większych inwestycji. Przykładów 
współpracy w ramach sołectwa i 
na zebraniu poprzez wspieranie 
wspólnych projektów jest dużo 
więcej. 

Spotykam się z Państwem na 
zebraniach zwykle dwa razy w 
roku, umiem i mogę porównać 
pracę z wszystkimi sołectwami. 
Wniosek jest jeden: stare, powta-
rzane od lat i dobrze nam znane 
przysłowie „Zgoda buduje, nie-
zgoda rujnuje” sprawdza się w 
naszej Małej Ojczyźnie w każdym 
przypadku. Wszystkim zatem ży-
czę Zgody!!!!

   g Magdalena Majewska
Burmistrz Kępic

Tylko zgoda buduje!

Wieści samorządowe

Najpierw debata nad stanem gminy, a potem głosowanie nad absolutorium. Radni zdecydowali.

Radni podjęli  
ważne uchwały

26 maja w Urzędzie Miej-
skim w Kępicach odbyła się 
szczególna sesja Rady Miej-
skiej. Rozpoczęła się przyję-
ciem raportu o stanie gminy 
za rok 2021. Ten obszerny 
dokument obejmuje najważ-
niejsze kwestie związane z 
funkcjonowaniem samorzą-
du. Raport jest pewnym pod-
sumowaniem działalności 
samorządu za poprzedni rok, 
a w szczególności dotyczy 
realizacji polityk, programów 
i strategii, uchwał Rady Miej-
skiej i innych ważnych kom-
petencji samorządu. 

- W 2021 roku zrealizo-
waliśmy wiele ważnych dla 
mieszkańców zadań oraz roz-
poczęliśmy przygotowania 
do kolejnych inwestycji. Kon-
tynuowaliśmy także działania 
w ramach projektów społecz-
nych. Dziękuję wszystkim, 
którzy przyczynili się do reali-
zacji tych przedsięwzięć – sa-
morządowcom, urzędnikom 
oraz mieszkańcom – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

W raporcie zawarto szcze-
gółowe informacje na temat 
realizowanych zadań przez 
nasz samorząd. Po zapozna-
niu się z nim, radni podję-
li jednogłośnie uchwałę o 
udzieleniu wotum zaufania 
Burmistrz Kępic Magdalenie 
Majewskiej.

W dalszej kolejności pro-

cedowano uchwałę w spra-
wie udzielenia absolutorium. 
Skarbnik Grzegorz Ożóg 
zapoznał uczestników sesji 
ze sprawozdaniami finanso-
wymi oraz opinią Regional-
nej Izby Obrachunkowej z 
wykonania budżetu za 2021 
rok. Swoją pozytywną opinię 
w tej sprawie wydała także 
Komisja Rewizyjna. W rezul-
tacie nasi radni jednogłośnie 
przyjęli uchwałę i tym samym 
udzielili Burmistrz absoluto-
rium za 2021 rok.

- Wszystkie nasze osiągnię-
cia zawdzięczamy dobrej 
współpracy i wsłuchiwa-
niu się w potrzeby naszych 
mieszkańców. Z pewnością 
nie wszystkie problemy uda-
ło się rozwiązać, ale jesteśmy 
zadowoleni z dotychczaso-
wych działań – podkreślał 
Marek Busłowicz, Przewodni-
czący Rady Miejskiej w Kępi-
cach. – Cieszymy się, że dzięki 
wielu pomysłom naszych 
samorządowców i sprawnej 
pracy urzędników, nasza gmi-
na z każdym rokiem rozwija 
się w tak wielu dziedzinach. 
Jestem przekonany, że nasza 
wspólna aktywność pozwoli 
zaspokajać kolejne potrzeby 
mieszkańców – dodał Marek 
Busłowicz.

Jaki był 2021 rok dla Gmi-
ny Kępice? Do ważniejszych 
zagadnień należałoby zali-
czyć pozyskanie rządowych 

środków ponad 10 milionów 
złotych na kompleksową 
rozbudowę sieci wodno – ka-
nalizacyjnej w kilku miejsco-
wościach gminy. Ponad 2,5 
miliona złotych pozyskaliśmy 
na modernizację aż ośmiu 
odcinków dróg, a 1,8 miliona 
złotych na remont budynku 
OSP w Biesowicach i obiektu 
po dawnym kościele w War-
cinie. 

W minionym roku rozpo-
częliśmy budowę Centrum 
Opiekuńczo – Mieszkalnego 
w Kępicach. Koszt inwestycji 
to blisko 3,5 miliona złotych. 
Środki w ramach ministe-
rialnego programu „Centra 
Opiekuńczo – Mieszkalne” 
w połączeniu z Rządowym 
Funduszem Inwestycji Lokal-
nych pozwolą na pokrycie tej 
inwestycji w stu procentach. 

Wspólnie z samorządem 
Powiatu Słupskiego finansu-
jemy modernizację kilkuki-
lometrowego odcinka drogi 
powiatowej Osowo – Ciecho-
lub, która także zyskała rzą-
dowe wsparcie. Kontynu-
ujemy działania związane z 
rewitalizacją centrum Kępic. 
Wciąż rozwijamy Ośrodek 
Wypoczynkowy „Sobótka”, 
gdzie zmodernizowaliśmy 
drogę i wykonaliśmy instala-
cję fotowoltaiczną. 

Kontynuowaliśmy także 
działania w ramach projek-
tów społecznych. To kolejne 

środki choćby na aktywizację 
zawodową w ramach dzia-
łalności Centrum Integracji 
Społecznej, czy projektu „Mój 
Biznes” dzięki któremu miesz-
kańcy rozpoczęli swoją dzia-
łalność gospodarczą. Z po-
wodzeniem realizowaliśmy 
także projekt „LOWE” – Lokal-
ny Ośrodek Wiedzy i Edukacji 
oraz usługę door to door.

Z każdym rokiem uatrak-
cyjniamy naszą gminę pod 
względem turystycznym. 
Wspólnie z OSP Korzybie, wy-
konaliśmy remont pomostów 
nad Jeziorem Korzybskim, 
wyposażając jednocześnie 
nowo powstały obiekt gospo-
darczy w sprzęt wędkarski. To 
efekt pozyskanych środków z 
funduszy unijnych. Ponad 4 
miliony złotych pozyskaliśmy 
na walkę z roślinnością in-
wazyjną – m.in. z barszczem 
Sosnowskiego. Stworzyliśmy 
nowe ścieżki rowerowe, po-
zyskaliśmy kolejne środki na 
uatrakcyjnienie oferty rekre-
acyjnej w Ośrodku „Sobótka”, 
a młodzież rozpoczęła naukę 
żeglowania w ramach projek-
tu „Stery w dłoń”.

Na zakończenie sesji rad-
ni podziękowali Burmistrz 
Magdalenie Majewskiej, Wi-
ceburmistrzowi Maciejowi 
Chaberskiemu i Skarbnikowi 
Grzegorzowi Ożóg bukietami 
kwiatów.

                       g

Samorządowcy podsumowali 2021 rok. Wotum zaufania i absolutorium dla Burmistrz Kępic.
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Pieniądze na inwestycje

Miliony na rozwój Gminy Kępice!
30 maja Premier Mateusz 
Morawiecki ogłosił wyniki 
drugiej edycji Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strate-
gicznych. 

- W ramach drugiej edycji 
rządowego programu złoży-
liśmy kolejne wnioski o dofi-
nansowanie zadań inwesty-
cyjnych. Cieszymy się, że do 
naszej gminy trafią kolejne 
środki na ważne dla nas cele. 
Szczególne podziękowania 
kieruję do Pana Piotra Mül-
lera za okazane wsparcie, a 
przede wszystkim za dostrze-
żenie problemów i potrzeb 
naszej gminy – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

Pod koniec maja w słup-
skim Starostwie Powiatowym 
z lokalnymi samorządowca-
mi spotkał się rzecznik rządu 
Piotr Müller, który przekazał 
informacje o przyznanych 
środkach. – Kolejne pienią-
dze trafiają do naszych sa-
morządów na realizację kon-
kretnych projektów, których 

oczekują mieszkańcy. Cieszę 
się, że dzięki rządowemu 
programowi nasza Mała Oj-
czyzna może wciąż się roz-
wijać w tak dobrym tempie 
– mówił rzecznik rządu Piotr 
Müller.

Gmina Kępice otrzymała 
4,9 milionów zł ma przebu-
dowę, remont i zmianę spo-
sobu użytkowania Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpa-
dów Komunalnych.

– Dzięki tej inwestycji cały 
obiekt zostanie gruntownie 
przebudowany. Powstaną 
miejsca do składowania po-
szczególnych frakcji odpa-
dów, a także salka edukacyj-
na, część socjalna i garażowa 
– dodaje Burmistrz Majew-
ska. Ta inwestycja przyczyni 
się do usprawnienia gospo-
darowania odpadami na te-
renie gminy oraz do zwięk-
szenia poziomu recyklingu. 

Kolejny wniosek dotyczy 
modernizacji gminnej infra-
struktury drogowej. Dzięki 
otrzymanym środkom w wy-
sokości 4,8 milionów złotych 
zmodernizowana zostanie ul. 

Rzecznik rządu Piotr Müller podczas przekazania naszym samorządowcom symbolicznego 
czeku.

Komputery dla uczniów w Dniu Dziecka

380 laptopów 1 czerwca 
zostało przekazanych do 
rodzin zamieszkujących 
Gminę Kępice, dzięki reali-
zacji projektu pn. „Grant 
PPGR – Wsparcie dzieci i 
wnuków byłych pracow-
ników PGR w rozwoju 
cyfrowym”. 

– Jestem niezwykle szczę-
śliwa, że dzięki temu projek-
towi dziecko otrzymało taki 
nowoczesny sprzęt do nauki. 
To dla naszej rodziny duże 
wydarzenie – mówi pani 
Aneta, mama kilkuletniego 
ucznia.

Komputery wraz z myszką 
i torbą wydawane były w sali 
konferencyjnej Urzędu Miej-
skiego w Kępicach. 

– Dystrybucja laptopów 
przebiegła bardzo sprawnie. 
Stworzyliśmy kilka stanowisk 
przy których przez cały czas 
pracuje kilkunastu pracowni-
ków urzędu. Cieszę się, że na-
sze rodziny otrzymały takie 
wsparcie– mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Dodatkową niespodzian-
ką dla uczniów był osobisty 

list od rzecznika rządu Piotra 
Müllera z życzeniami z okazji 
Dnia Dziecka.

Koszt realizacji tego zada-
nia wyniósł blisko 980 tysięcy 
złotych i w stu procentach 
pochodziły z otrzymanego 
dofinansowania.

Projekt jest współfinanso-
wany ze środków Programu 

Uczniowie z nowym sprzętem

11 Listopada i droga do tar-
gowiska w Kępicach. Remon-
tem zostanie także objęta ul. 
Kolejowa w Korzybiu. 

– Inwestycje drogowe są 
niezwykle istotne dla na-
szych mieszkańców. Cieszy-
my się, że dzięki przyznanym 
środkom zmodernizujemy 
kolejne ważne odcinki, które 
ułatwią codzienne funkcjo-
nowanie, usprawnią dojazd 
do pracy czy szkoły, a w efek-
cie przyczynią się do rozwoju 
gminy – mówi Burmistrz Ma-
jewska. 

Kolejne środki trafią do na-
szej gminy za pośrednictwem 
Słupskiego Związku Powiato-
wo – Gminnego. Przeznaczo-
ne zostaną na przebudowę 
drogi powiatowej na odcin-
ku Pustowo – Płocko oraz 
Ciecholub – Darnowo. Pozy-
skano także jeden milion na 
zakup wozu strażackiego dla 
naszej gminy.

Co ważne, wysokość otrzy-
manych dofinansowań sta-
nowi aż 95 procent wartość 
inwestycji.

g 

Operacyjnego Polska Cyfro-
wa na lata 2014 – 2020, Oś 
V. Rozwój cyfrowy JST oraz 
wzmocnienie cyfrowej od-
porności na zagrożenia – RE-
ACT-EU, Działanie 5.1 Rozwój 
cyfrowy JST oraz wzmocnie-
nie cyfrowej odporności na 
zagrożenia.

g

W skrócie 

Powiatowa Rada Seniorów 
liczy 16 osób i została powo-
łana jako organ doradczy. - 
Jej działania pozwolą lepiej 
poznać potrzeby starszych 
mieszkańców i wzmocnią ich 
udział w życiu społeczności 
powiatu słupskiego – mówi 
Paweł Lisowski, Starosta 
Słupski. 

Uchwałę o powołaniu Po-

wiatowej Rady Seniorów 
podjęto w październiku ubie-
głego roku. – Zarząd kępickiej 
Rady Seniorów zgłosił dwie 
kandydatury, panie Elżbietę 
Rosiak i Marię Korab – mówi 
Stanisław Grześkowiak, prze-
wodniczący zarządu. Obie 
kandydatki wyraziły zgodę 
na kandydowanie i podpisały 
stosowne dokumenty. 

Nasi reprezentanci  
w powiecie

5 kwietnia podczas pierw-
szego posiedzenia Rady Se-
niorów Powiatu Słupskiego 
panie odebrały nominacje z 
rąk Starosty Słupskiego Paw-
ła Lisowskiego. Gratulujemy 
naszym przedstawicielkom i 
życzymy powodzenia w wy-
konywaniu powierzonych 
zadań!

g

1 czerwca w Urzędzie Miejskim w Kępicach wydawano 
komputery dla uczniów w ramach realizowanego projektu. 
Dodatkową niespodzianką dla uczniów był osobisty list od 
rzecznika rządu Piotra Müllera.
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Partnerstwo dla rozwoju

W spotkaniu otwiera-
jącym projekt „Centrum 
Wsparcia Doradczego Plus” 
wzięli udział samorządow-
cy zrzeszeni w Partnerstwie 
Obszaru Funkcjonalnego 
Środkowe Pomorze. Porozu-
mienie w tej sprawie zostało 
zawarte we wrześniu 2020 
roku. W skald partnerstwa 
wchodzą gminy: Miastko, 
Kępice, Czarne, Kołczygło-
wy, Trzebielino, Tuchomie, 
Koczała, Rzeczenica i Prze-
chlewo.

Obszar Funkcjonalny 
Środkowe Pomorze powstał 
w celu wzajemnej integra-
cji regionu i współdziała-
nia pomiędzy zrzeszonymi 
gminami. Za kluczowy ele-
ment współpracy uznano 
wspólne działanie na rzecz 
pozyskiwania i optymalne-
go wykorzystania środków 
zewnętrznych.

- Dzisiejsze spotkanie roz-
poczyna proces wspólnego 
wdrażania projektu Cen-

Samorządowcy w Obłężu
24 maja w Obłężu odbyło się spotkanie samorządowców, otwierające ważny projekt. 

trum Wsparcia Doradczego 
Plus. Dzięki temu projekto-
wi nasz obszar funkcjonalny 
otrzyma wsparcie doradcze 
w przygotowaniu doku-
mentów strategicznych, 
które w dalszych etapach 
będą podstawą ubiegania 
się o środki zewnętrzne 
dla naszego partnerstwa 
– mówi Magdalena Majew-
ska, Burmistrz Kępic.

O założeniach tego pro-
jektu oraz wsparciu w zakre-
sie tworzenia niezbędnych 
ekspertyz i dokumentów 
strategicznych opowiedzieli 
podczas spotkania przed-
stawiciele Związku Miast 
Polskich.

Celem Centrum Wsparcia 
Doradczego jest również 
rozwój wiedzy, kompetencji 
i wymiana dobrych praktyk 
w administracji na wszyst-
kich poziomach zarządzania 
rozwojem. Dlatego tak waż-
ne jest, aby samorządowcy 
zrzeszeni w Partnerstwie 

Środkowe Pomorze brali 
udział w każdym etapie pro-
jektu. 

Istotą dla rozwoju part-
nerstwa są działania w ob-
szarach rewitalizacji zde-
gradowanych obszarów 
(w tym popegeerowskich), 
wzmożona opieka nad oso-
bami starszymi i wykluczo-
nymi, dążenie do poprawy 
infrastruktury, wsparcie 
przedsiębiorców, rozwo-
ju budownictwa mieszka-
niowego, poprawa jakości 
edukacji i atrakcyjności tu-
rystycznej.

Do właściwego osiągnię-
cia tych celów i wniosko-
wania o środki zewnętrzne, 
partnerstwo musi dyspono-
wać dokumentami strate-
gicznymi. To właśnie projekt 
CWD Plus oraz wsparcie 
eksperckie Związku Miast 
Polskich umożliwi ich reali-
zację.

         g Samorządowcy dzięki uczestnictwie w partnerstwie chcą intensywniej rozwijać region.

Aktywne sołectwo

Tym razem zdobyte środki 
uatrakcyjnią ważne miej-
sce w Barcinie.

Kępiccy samorządowcy 
w maju podpisali umowę, 
która gwarantuje środki na 
uatrakcyjnienie terenu wo-
kół barcińskiej świetlicy. Bur-
mistrz Magdalena Majewska 
i Skarbnik Grzegorz Ożóg za-
warli umowę z Wicemarszał-
kiem Województwa Pomor-
skiego Leszkiem Bonna. W 
ramach programu „Aktywne 
Sołectwo Pomorskie 2022”, 
Gmina Kępice pozyskała 10 
tysięcy złotych na stworzenie 
miejsca integracji w Barcinie.

Głównym celem zadania 
jest aktywizacja mieszkań-
ców oraz zwiększenie po-
ziomu integracji społecznej. 
Podczas zebrania sołeckiego, 
mieszkańcy zdecydowali o 
potrzebie doinwestowania 
terenu wokół świetlicy wiej-
skiej. Podjęto wówczas sto-
sowną uchwałę, aby uatrak-
cyjnić to miejsce i uczynić 
je przyjaznym zarówno dla 
dzieci, jak i dorosłych. Sołec-

two Barcino w ramach Fun-
duszu Sołeckiego przekaże 
na ten cel kolejne 10 tysięcy 
złotych.

Środki będą przeznaczo-
ne m.in. na zakup huśtawek, 
karuzeli i ławek. Obecnie w 
tym miejscu zlokalizowana 
jest siłownia napowietrzna, 
teraz powstanie tu także plac 
zabaw dla dzieci.

– Mieszkańcom zależało, 
aby takie kompleksowe miej-
sce integracji było zlokalizo-
wane w centrum miejscowo-
ści. Teren przy świetlicy jest 
rozwiązaniem idealnym, aby 
łączyć pokolenia i organizo-
wać wiele ciekawych spotkań 
czy pikników – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

Program „Aktywne Sołec-
two” wspiera zadania inwe-
stycyjne, których oczekują 
sami mieszkańcy.

g

Umowa podpisana!

Umowę z Wicemarszałkiem Województwa Pomorskiego 
podpisali kępiccy samorządowcy - Burmistrz Magdalena 
Majewska i Skarbnik Grzegorz Ożóg.

W skrócie

Już blisko osiemdziesięcio-
ro milusińskich z naszej gmi-
ny, ma swoje drzewko.

W kępickim Parku Poko-
leń przybyło kolejnych, je-
denaście drzewek w ramach 
akcji „Jedno dziecko, jedno 
drzewko”. – W 2019 roku do-
konaliśmy oficjalnego otwar-
cia naszego parku, w którym 
rodzice sadzą drzewka na 
pamiątkę narodzin swoich 
dzieci. Od tego momen-
tu zasadziliśmy już prawie 
osiemdziesiąt drzewek, które 
wzrastają razem z naszymi 
maluchami – mówi Sławomir 
Piątkowski, Nadleśniczy Nad-
leśnictwa Warcino. 

Od środy, 27 kwietnia swo-
je drzewka mają także Piotruś, 
Kasia, Mikołaj, Ania, Hania, 
Oliwia, Szymon, Hania, Kaja, 
Fabian i Franciszek. Rodzice i 
członkowie rodzin pod czuj-
nym okiem naszych leśników, 
dokonali uroczystego aktu 
zasadzenia wybranych przez 
siebie gatunków sadzonek. 

– Cieszymy się, że ta idea się 
rozwija i nasi nowi mieszkań-
cy mają tu swoje wyjątkowe 
miejsce. Niech dzieci rosną 
zdrowo i będą tak silne jak te 
drzewa – mówiła Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.  

g

Dzieci mają  
swoje drzewka

Teren przy świetlicy w Barci-
nie będzie uatrakcyjniony o 
kolejne elementy.
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Spotkanie autorskie

Zabawnie  
i nostalgicznie

- Zawsze z dużą radością 
przyjeżdżam do Kępic. Lu-
bię klimat tego miasta i całej 
gminy. Poza tym atmosfera 
tutejszej galerii jest niepo-
wtarzalna, a ludzie niezwykle 
sympatyczni - mówił Konrad 
Remelski, dziennikarz i autor 
kilku książek. 

Tym razem nasi mieszkań-
cy mieli okazję zapoznać się 
z procesem twórczym i kil-
koma szczegółami z nowej 
powieści „Cecylka i Lucjan, 
czyli samorządowy romans”. 
Spotkanie z autorem odby-
ło się w galerii ArtCafe w 
Kępicach. 

- Cieszymy się, że może-
my ponownie spotkać się 
z cenionym autorem wielu 
książek i ważnych dla na-
szego regionu publikacji. 
Takie spotkania są niezwy-
kle inspirujące i pozwalają 
czytelnikom na poznanie 
procesu twórczego - witała 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic. 

Spotkanie było przepeł-
nione wieloma anegdotami, 
ciekawymi wspomnieniami, 
ale też skłoniło do refleksji 

nad naturą ludzką i relacja-
mi łączącymi ludzi na róż-
nych płaszczyznach. 

- Powieść w sposób hu-
morystyczny opowiada o 
problemach mieszkańców 
gminy Miluszki, o tym, jak 
swe rządy sprawowała tam 
pani wójt i jak kochał się w 
niej pewien skromny urzęd-
nik Lucjan – mówi Konrad 
Remelski. Autor odczytał 
kilka fragmentów swojej 
nowej książki, wywołując 
śmiech wśród zebranych 

gości. Ci z kolei, z chęcią 
zabierali głos w dyskusji 
nawiązując do lokalnych 
anegdot i wspomnień z róż-
nych okresów. 

W spotkaniu udział wziął 
także Jarosław Ellwart, au-
tor i współautor wielu prze-
wodników turystycznych, 
w tym bardzo szeroko trak-
tujących region Kaszub. To 
była także okazja do roz-
mowy o historii naszych te-
renów - Bismarcku i legend 
związanych z jego wizytami 

Konrada Remelskiego powitała Burmistrz Magdalena Majewska.

w pobliskim Warcinie. Na 
zakończenie spotkania Czy-
telnicy mieli okazję uzyskać 
osobiste dedykacje obu au-
torów. 

- Bardzo dziękuję za kolej-
ne, miłe spotkanie. Wyjeż-
dżam z Kępic wzruszony i 
szczęśliwy, że tak wiele osób 
zechciało porozmawiać na 
temat naszej twórczości. Do 
zobaczenia - dziękował Kon-
rad Remelski. 

g 

O kulisach powstania nowej powieści, mieszkańcom Gminy Kępice opowiedział znany twórca.

W skrócie

W maju w czterech Klubach 
Seniora działających w ra-
mach projektu Srebrna Siec 
II w Gminie Kępice, odbyły 
się szkolenia cyfrowe. Zo-
stały one zorganizowane w 
bibliotece i poszczególnych 
jej filiach z wykorzystaniem 
sprzętu komputerowego. 

Prowadzący zapoznał se-
niorów z Korzybia, Barcina , 
Kępic i Biesowic z budową, 
obsługą komputera, wskazał 
jak poruszać się po internecie. 
Przybliżono także zasady ko-
rzystania z edytorów tekstu. 

– Co ważne, poruszone 
zostały kwestie związane z 
bezpiecznym korzystaniem 
z urządzeń mających dostęp 

do internetu. To nie tylko 
komputery, ale także smart-
fony, z których aktywnie ko-
rzystają nasi seniorzy – mówi 
Marzena Grabowska z Ośrod-
ka Pomocy Społecznej.

Prowadzący uczulał na po-
trzebę ustanawiania haseł do 
urządzeń, czy różnego rodza-
ju kont z których korzystają 
nasi internauci. Omówiono 
także podstawy techniczne 
komputerów, a także zapre-
zentowano ich rodzaje. 

– Takie szkolenia są dla nas 
bardzo cenne. Dzięki nim 
jesteśmy zaznajamiani z no-
winkami technologicznymi 
– oceniają uczestnicy klubów 
seniora.

g

Szkolenia cyfrowe 

Szkolenia odbyły się w czterech Klubach Seniora.

W czerwcu rozpoczęły się 
prace związane z przebu-
dową ważnego przejścia 
dla pieszych w Gminie 
Kępice.

- To newralgiczne miejsce 
w naszej miejscowości. Od lat 
zabiegaliśmy, aby przeprowa-
dzono tu prace i cieszymy się, 
że wreszcie się udało – mówi 
Henryk Palewski, Sołtys Oso-
wa.

Właśnie trwają prace 
związane z posadowieniem 
nowych punktów oświetle-
niowych. Wcześniej zamon-
towano tu także radarowe 
wyświetlacze prędkości, 
wskazujące kierowcom ko-
nieczność zwolnienia. Po-
wstające przejście dla pie-
szych na drodze powiatowej, 

umożliwili mieszkańcom 
bezpieczne poruszanie się 
do przystanku, kościoła, czy 
świetlicy wiejskiej.

Inwestycja realizowana jest 
przez Powiat Słupski, przy 
wsparciu finansowym Gminy 
Kępice oraz Rządowego Fun-
duszu Rozwoju Dróg. Wkład 
finansowy samorządów wy-
nosi po 24 procent wartości 
inwestycji. Wsparcie z rządo-
wych środków to 52 procent. 

W pierwszej kolejności 
posadowione będą lampy 
oświetleniowe, kolejne prace 
będą prowadzone w najbliż-
szym czasie. Inwestycja pro-
wadzona jest przez Zarząd 
Dróg Powiatowych w Słup-
sku.                                   g

W Osowie będzie
bezpieczniej

Przypomnieć historię

Będziemy promować kul-
turę słowiańską. Pierwsze 
elementy już są.

Przy Jeziorze Obłęskim 
powstaje ekozakątek, który 
stylizowany będzie na swo-
istą wioskę słowiańską. Gmi-
na Kępice właśnie realizuje 
pierwszy etap prac. – Oko-
lice Obłęża słyną z licznych 
kurhanów. W zeszłym roku 
wykopaliska prowadzili tu 
naukowcy i studenci z Uni-
wersytetu Warszawskiego, 
którzy odnaleźli liczne pozo-
stałości po dawnych miesz-
kańcach tych terenów. Marzy 
nam się stworzenie wioski 
słowiańskiej, która będzie 
przybliżać historię naszych 
ziem – mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 

W pierwszym etapie prac, 
wykonano specjalne tablice 
edukacyjno – informacyjne, 
które usytuowano na ścież-
ce prowadzącej z parkingu 
leśnego w kierunku Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobót-
ka”. Na dziesięciu tablicach 
zamieszczono informacje 
o walorach ekologicznych 
tych terenów. Poza tym od-
najdziemy na nich także wia-
domości związane z kulturą 
Słowian.

– W ramach projektu do-
finansowanego przez Wo-
jewódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej oprócz wykonania i 
montażu tablic, uporządko-
wana zostanie sama ścieżka 
oraz zamontowane będą 
kłody bartne – informuje Ka-

Kolejne atrakcje

Nad Jeziorem Obłęskim powstaje ekozakątek. Na tym eta-
pie prac, zamontowano tablice edukacyjno – informacyjne.

rolina Brzezińska – Ugorek z 
Urzędu Miejskiego w Kępi-
cach. 

Choć to dopiero początek 
realizacji ambitnych zamie-
rzeń, to mieszkańcy i turyści 
już mogą korzystać z nowej 
ścieżki edukacyjnej. Na re-

alizację kolejnych etapów 
przedsięwzięcia, kępiccy 
samorządowcy będą poszu-
kiwać zewnętrznych źródeł 
dofinansowania. Tymczasem 
zapraszamy nad brzeg Jezio-
ra Obłęskiego do obejrzenia 
nowej atrakcji.                         g



6 Aktualności czerwiec 2022

Do Obłęża przyjechali 
seniorzy z całego powia-
tu. Integracja w ramach 
ważnego projektu.

Piknik Senioralny został 
zorganizowany na terenie 
Ośrodka Wypoczynkowego 
„Sobótka” w ramach projek-
tu „Srebrna Sieć II”. To part-
nerstwo składające się z 11 
podmiotów Powiatu Słup-
skiego, 8 gmin: Kobylnica, 
Kępice, Słupsk, Dębnica Ka-
szubska, Potęgowo, Ustka, 
Smołdzino i Główczyce oraz 
2 podmiotów społecznych 
– Stowarzyszenia „My dla 
Was” z Przytocka i Altra Con-
sulting spółka z.o.o. z Gdań-
ska). Stanowi on kontynu-
ację i uzupełnienie działań 
zainicjowanych w 2018 roku 
w ramach pierwszego pro-
jektu Srebrna Sieć.

- Cieszymy się, że po raz 
kolejny możemy spotkać 
się w tak licznym gronie na 
terenie naszej gminy. War-
to przypomnieć, że w pro-
jekcie bierze udział 263 se-
niorów oraz 40 opiekunów 
osób starszych, a w jego 
ramach działa wypożyczal-
nia sprzętu rehabilitacyjne-
go oraz 14 Klubów Seniora 
– mówiła Iwona Goplarek, 
zastępca kierownika OSP w 
Kępicach.

Głównym celem funkcjo-
nowania Klubów Seniora 
jest zwiększenie aktywności 
seniorów w życiu społecz-

nym. 
– Ten cel jest świetnie re-

alizowany w każdej gminie. 
Cieszymy się, że nasi senio-
rzy tak chętnie uczestniczą 
w wielu projektach i tak 
pięknie się integrują – wita-
ła zaproszonych gości Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic.

W trakcie pikniku ogło-
szono wyniki gminnego 
konkursu „Srebrne Serce”, 
organizowanego już po raz 
czwarty. Konkurs miał za 
zadanie wyłonić aktywnych 
seniorów 60+, którzy chęt-
nie angażują się w działania 
na rzecz gminy, społeczeń-
stwa i miejsca zamieszkania. 

W tym roku wyróżnio-
no Marię Wojtyniak, Pawła 
Bućko, Stanisława Gajka, 
Krzysztofa Szczepańskiego i 
Sławomira Leoś.

Na podium w tym roku 
znaleźli się:

III miejsce zajęła Pani Kry-
styna Rapta 

II miejsce zajął Pan Józef 
Kogut

Zaszczytne I miejsce przy-
padło w tym roku Pani Zdzi-
sławie Husar.

Wyróżnionym oraz laure-
atom wręczono upominki i 
listy gratulacyjne. Specjalne 
podziękowania od rzeczni-
ka rządu Piotra Müllera wrę-
czyła Samanta Nowińska, 
dyrektor biura poselskiego. 

W trakcie pikniku na sce-

nie wystąpił m.in. zespół 
„Kępiczanki”, „Pietruchy” 
oraz Pomorski Kwintet Dęty 
ze szlagierami muzyki świa-
towej, a zabawę tanecz-
ną poprowadził Krzysztof 
Szczepański.

Na seniorów czekało wie-
le atrakcji, m.in. fotobudka, 
wspólne tańce, potrawy z 
grilla i słodkości. 

- W trakcie pikniku pa-
nowała świetna atmosfera. 
Taka integracja jest bardzo 
potrzebna środowisku se-
niorów. Cieszę się, że mo-
żemy brać udział w takich 
inicjatywach, wzajemnie się 
poznawać i planować kolej-
ne wspólne cele – podkreślił 
Grzegorz Grabowski, czło-
nek Zarządu Powiatu Słup-
skiego.

g

Integracja nad jeziorem

Wyróżnienie za wieloletnią działalność

Marszałek Województwa 
Pomorskiego nagrodził 
naszego mieszkańca!

- To wielkie wyróżnienie, 
z którego jesteśmy wszyscy 
dumni! Doceniając wielolet-
nie zaangażowanie naszego 
mieszkańca, składamy ser-
deczne gratulacje – mówiła 
Magdalena Majewska, Bur-
mistrz Kępic.

Zenon Słomski z Korzybia 
został laureatem konkursu 
„Pomorskie dla seniora” w 
powiecie słupskim, ogłoszo-
nego przez Marszałka Woje-
wództwa Pomorskiego Mie-
czysława Struka. 

Celem konkursu jest 
wyróżnienie seniora, pra-
codawcy, a także osób po-

dejmujących szczególnie 
wartościowe i skuteczne ini-
cjatywy na rzecz seniorów 
oraz upowszechnianie dzia-
łalności seniorów i polityki 
senioralnej w województwie 
pomorskim.

Podczas pikniku senioral-
nego, który odbył się w Obłę-
żu nagrodę wręczyła Iwona 
Mielewczyk - radna Sejmiku 
Wojewódzkiego oraz Bar-
bara Bałka - pełnomocnik 
Marszałka Województwa Po-
morskiego ds. polityki senio-
ralnej. 

- Pana dotychczasowa 
działalność jest imponująca. 
Jest Pan wybitnie zaanga-
żowany w życie społeczne 
naszego regionu, a współ-

Niezwyczajny Senior

Piknik pełen radości

organizowane przez Pana 
wydarzenia sportowe, cieszą 
się olbrzymim zainteresowa-
niem sportowców – mówiła 
Barbara Bałka z Urzędu Mar-
szałkowskiego.

Przypomnijmy, że Zenon 
Słomski jest pomysłodaw-
cą m.in. Biegu im. Elżbiety 
Garduły, czy Wielkiego Mor-
sowania, które odbywają 
się w Korzybiu. Jest wielkim 
orędownikiem i propagato-
rem wszelkich imprez spor-
towych. Zawsze wspiera je 
nie tylko swoją obecnością 
i zmysłem organizatorskim, 
ale czynnie bierze w nich 
udział. Za swoją działalność 
został także nagrodzony ty-
tułem Ambasadora Kępic.

- Jestem zaszczycony tym 
wspaniałym wyróżnieniem. 
Dziękuję wszystkim, którzy 
przez te wszystkie lata wspie-
rali mnie i pomagali realizo-
wać te ważne przedsięwzię-
cia – mówił Zenon Słomski.

Gratulacje laureatowi 
złożyli także kępiccy samo-
rządowcy, przedstawiciele 
lokalnych instytucji, Nadle-
śnictwa Warcino i Rady Se-
niorów. 

Przypomnijmy, że to już 
kolejny senior z naszej gmi-
ny, który otrzymał od Mar-
szałka tytuł „Niezwyczajny 
Senior”. W ubiegłym roku 
laureatem został Stanisław 
Grześkowiak. 

 g Zenon Słomski z Korzybia otrzymał tytuł „Zwyczajny - Nie-
zwyczajny Senior”.

Zabawę umiliły lokalne zespoły – „Kępiczanki”, „Pietruchy” i Pomorski Kwintet Dęty.

Podczas pikniku wręczono nagrody laureatom konkursu 
„Srebrne Serce”.

Do Obłęża przyjechało ponad 250 seniorów z naszego 
powiatu.
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Dyrektor Mistrzem

49 lat wielkiej pasji
Trenował od najmłodszych 
lat. Teraz ponownie został 
Mistrzem!     

- Tenis stołowy to wyjątko-
wy sport. Pamiętam swoje 
początki, które sięgają pią-
tego roku życia, kiedy ojciec 
własnoręcznie zrobił mi ra-
kietkę i zacząłem swoją przy-
godę z tym sportem grając 
przy zwykłym stole – śmieje 
się Jan Pawlicki, dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Barci-
nie. - W wieku 12 lat zacząłem 
trenować w klubie i zająłem 
się tym sportem na poważnie 
- dodaje.

Mieszkańcy Gminy Kępice 
znają doskonale tę postać, to 
nie tylko dyrektor, wieloletni 
nauczyciel wychowania fi-
zycznego, ale także pasjonat 
wielu dziedzin sportowych, 
a także świetny muzyk, który 
gra z miejscową orkiestrą. 

Jan Pawlicki swoje pasje 
realizuje nie tylko lokalnie. 
Kilka dni temu wrócił z Łodzi, 
gdzie odbywały się XXXI Mi-
strzostwa Polski Nauczycieli i 
Pracowników Oświaty w Te-
nisie Stołowym. Po raz kolej-
ny nasz reprezentant stanął 
na podium. I to najwyższym, 
zdobywając tytuł Mistrza Pol-
ski!

– Serdecznie gratulujemy 
tego sukcesu. Bardzo nas cie-
szy, że dyrektor naszej szkoły 

ma taką wspaniałą pasję i 
osiąga takie fantastyczne wy-
niki. To świetny przykład dla 
młodzieży, że trening czyni 
mistrza w każdym wieku – 
mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

A o wieku nasz mistrz mówi 
słów kilka. – Jestem już lekko 

po sześćdziesiątce, więc jest 
coraz trudniej zachować for-
mę potrzebną do udziału w 
mistrzostwach. Ale jestem w 
ciągłym ruchu, trenuję w róż-
nych dziedzinach, a przede 
wszystkim mam ogromne 
wsparcie mojej rodziny i bli-
skich współpracowników – 

Rozszerzamy ofertę

Jan Pawlicki został Mistrzem Polski w tenisie stołowym.

mówi dyrektor Pawlicki. 
Należy zaznaczyć, że to 

nie pierwszy jego sukces w 
tych mistrzostwach. W 1987 
roku w Skierniewicach, w 
2015 roku w Sandomierzu i w 
2016 roku w Łodzi udało się 
wywalczyć tytuł wicemistrza. 
2017 rok przyniósł pierwsze 
mistrzostwo. 

– Potem miałem pięcio-
letnią przerwę i w tym roku 
zdecydowałem się na po-
nowny udział w łódzkich mi-
strzostwach. Ostatni miesiąc 
to był czas wielu treningów 
i wyrzeczeń. Wiedziałem, że 
jest wielu mocnych zawod-
ników, więc chciałem się do-
brze przygotować – wspomi-
na mistrz Pawlicki. 

W tej sportowej imprezie 
bierze udział ponad 70 naj-
lepszych zawodników z całej 
Polski. - Dlatego zwycięstwo 
pewnie smakuje wyjątkowo? 
– pytam. 

– Tak, to zaszczyt być Mi-
strzem Polski i zmierzyć się z 
tyloma świetnymi zawodni-
kami. Ale przede wszystkim 
tenis jest dla mnie doskonałą 
odskocznią od stresu i pro-
blemów. I choć czasem boję 
się, że fizycznie nie podołam, 
to jednak wciąż staję w szran-
ki. I tak już od 49 lat… – do-
daje Jan Pawlicki.
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W skrócie

Racjonalne odżywianie i 
gotowanie bez nudy. Bę-
dziemy realizować ciekawy 
projekt!

„Zamiast wyrzucania lep-
sza wymiana” – to nazwa 
warsztatów, które będą re-
alizowane w Gminie Kępice. 
Środki na jego realizację zdo-
byliśmy z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej w 
Gdańsku. 

– Chcemy promować ideę 
„zero waste”, dlatego warsz-
taty będą polegać na nauce 
gospodarowania jedzeniem, 
aby nie marnować produk-
tów – wyjaśnia Agnieszka 
Itrowska – Garus z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach. 

Uczestnicy zajęć dowie-
dzą się także w jaki sposób 
właściwie przechowywać 
żywność, czy na co zwracać 
uwagę w trakcie zakupów. W 
ramach projektu zaplanowa-
no organizację 8 warsztatów 
w różnych miejscowościach 
gminy, które będą poprowa-
dzone przez profesjonalnego 
trenera. 

– Zwieńczeniem każdego 
warsztatu będzie wspólne 
gotowanie z tzw. resztek. Po-
trawy będą przygotowywa-
ne m.in. z bulionu z obierek, 
zapiekanki z suchego chleba, 
sałatki z warzyw po rosole, 
wrapy ze schabowych z obia-
du. Będziemy też promować 
ideę pasteryzowania. Myślę, 
że ta oferta spotka się z zain-
teresowaniem wielu miesz-
kańców – dodaje Agnieszka 
Itrowska – Garus. 

Kolejnym elementem 
projektu będzie także orga-
nizacja wystawy garażowej. 
Mieszkańcy na specjalnym 
stanowisku będą mogli 
sprzedawać lub wymieniać 
się różnymi rzeczami z sąsia-
dami. Dzięki takiemu przed-
sięwzięciu, będzie można w 
okazyjnej cenie nabyć unikal-
ne przedmioty. 

Zakłada się, że w warszta-
tach weźmie udział kilkadzie-
siąt osób. Realizację projektu 
zaplanowano w okresie wa-
kacyjnym. 

 g

Zdrowe gotowanie 

Seniorzy przyjechali do 
Biesowic z różnych części 
Gminy Kępice. Była inte-
gracja i wspólna zabawa.

Uczestnicy czterech klu-
bów seniora, które powstały 
w ramach projektu Srebrna 
Siec II wzięli udział w wie-
czorku tanecznym. 

– Bardzo się cieszę, że nasi 
seniorzy są tak aktywni i lu-
bią wspólnie spędzać czas. 
To ważne, aby podtrzymy-
wać wzajemne relacje. Takie 
spotkania pozwalają poznać 
także nowe osoby i integro-
wać się w lokalnym środowi-
sku – mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

W ramach prowadzonych 
warsztatów kulinarnych, każ-
dy z funkcjonujących klubów 
przygotował swoje najlepsze 
potrawy.

– Realizowany projekt 

Srebrna Sieć II obejmuje wie-
le działań. To m.in. ciekawe 
zajęcia edukacyjne, warsz-
taty, czy pikniki integracyj-
ne. Pozwalają one naszym 
seniorom wszechstronnie 
rozwijać swoje pasje – opo-
wiada Marzena Grabowska z 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Kępicach. 

Oprawę muzyczną zapew-
nił Krzysztof Szczepański, 
który idealnie dostosował 
repertuar do charakteru spo-
tkania, skłaniając wszystkich 
gości do wspólnych tańców.

Podczas zabawy senio-
rzy przy akompaniamencie 
akordeonu wspólnie śpie-
wali piosenki biesiadne oraz 
brali udział w zabawnych 
konkursach. Uczestnicy pla-
nują już następne spotkania 
integracyjne.

g

Taneczna integracja

Nasi mieszkańcy chętnie uczestniczą w warsztatach kulinar-
nych.

W tym sezonie poczujemy 
zapach świeżego, praw-
dziwego chleba.

Zakończyła się realizacja 
kolejnego projektu, który 
uatrakcyjni ofertę Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobótka” 
w Obłężu. Na jego terenie już 
powstał piec chlebowy oraz 
nowa wiata. Środki zostały 
pozyskane z Programu Ry-
bactwo i Morze.

– Ponad 235 tysięcy zło-
tych pozwoliło nam na wyko-
nanie kolejnych miejsc par-
kingowych przy wjeździe do 
ośrodka. Właśnie kończymy 
realizację pieca chlebowego, 
który z powodzeniem będzie 
pełnił także funkcję wędzarni 
i grilla. Obok powstała wiata 
biesiadna – wymienia Ka-
rolina Brzezińska – Ugorek 
z Urzędu Miejskiego w Kę-
picach. W ramach projektu 

planowany jest także zakup 
wodnego toru przeszkód dla 
najmłodszych. 

Jak podkreślają samorzą-
dowcy, realizowany projekt 
pozwoli na organizację im-
prez tematycznych i biesiad 
z niebanalnym klimatem. 
– Smak wypieków z praw-
dziwego pieca jest niepo-
wtarzalny. Chcielibyśmy 
organizować tu warsztaty 
tematyczne i promować nie 
tylko piękno naszych wa-
lorów przyrodniczych, ale 
też nasze lokalne tradycje 
kulinarne – opowiada Mał-
gorzata Laskowska, prezes 
Kępickiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji. 

Realizacja projektu przy-
czyni się także do rozwoju 
sportów wodnych, już bar-
dzo popularnych nad na-
szym jeziorem. Niebawem 

„Sobótka” z nowymi atrakcjami

oferta zostanie rozszerzona 
o kolejne atrakcje dla dzieci, 
a wspólnie z już istniejący-
mi, ma szansę stać się świet-

ną propozycją na letni wy-
poczynek dla całych rodzin.

 
g

Nowa wiata i piec chlebowy uatrakcyjnią ofertę Ośrodka 
Wypoczynkowego „Sobótka”.
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Dni Kępic 2022

Wspólne świętowanie
W sobotę (11 czerwca) 

na Placu Wolności odbyła 
się impreza w ramach te-
gorocznych Dni Kępic. Od 
godzin popołudniowych 
na mieszkańców czekało 
wiele atrakcji. Najmłodsi 
mogli skorzystać z oferty 
dmuchańców oraz różno-
rodnych stoisk z zabawka-
mi, czy słodkościami. Wo-
kół placu rozstawione były 
namioty gastronomiczne 
oferujące najbardziej znane 
przysmaki z grilla. Tuż po 
godzinie 18 rozpoczęła się 
część artystyczna. – Witamy 
wszystkich na obchodach 
naszego lokalnego święta. 
Chcemy zaprosić do wspól-
nej zabawy i sprawić na-
szym mieszkańcom trochę 
radości – mówiła Agniesz-
ka Kowalska – Piotrowska 
z kępickiej biblioteki, która 
poprowadziła imprezę. W 
pierwszej części na scenie 
pojawiły się dzieci oraz mło-
dzież. To było swoiste pod-
sumowanie ich talentów, 
które na co dzień szlifowa-
ne są przez instruktorów z 
biblioteki. Grupy taneczne 
i wokalne zaprezentowały 
swoje umiejętności, otrzy-
mując od widowni gromkie 
brawa. Święto gminy nie 

mogło odbyć się oczywiście 
bez występów lokalnych i 
lubianych zespołów. „Kępi-
czanki” przy akordeonowym 
akompaniamencie niezastą-
pionego Mariana Sołtysika, 
wykonały nie tylko popular-
ne przeboje biesiadne, ale 
także swoje własne, nowe 
piosenki. Do wspólnej za-
bawy zachęcał także Chór 
„Półnuta” pod batutą Janiny 
Janowicz i przy akompania-
mencie Janusza Sajdaka. 

Wieczór upłynął w roc-
kowym brzmieniu. Na sce-
nie wystąpił zespół „Cztery 
Strony”. W jego skład wcho-
dzą lokalni muzycy, a jego 
filarem jest wszechstronny 
artysta Jacek Adamczyk. 
Muzycy wykonali swoje 
najbardziej znane, ale także 
świeże numery, które wy-
wołały żywiołową reakcję 
sporej części publiki.  W po-
dobnym klimacie, z brzmie-
niem rockowym, czasem 
bluesowym zaprezentował 

Na scenie zaprezentowały się dzieci i młodzież, które trenu-
ją w bibliotece taniec.

To był czas radości, wielu atrakcji i koncertów. Zabawa trwała do późnych godzin nocnych.

się zespół „Nadmiar”.
Tuż przed koncertem fina-

łowym, samorządowcy zło-
żyli mieszkańcom życzenia. 
– Cieszymy się, że wreszcie 
możemy spotkać się na 
Dniach Kępic. Ostatnie lata 
trwającej pandemii, znaczą-
co ograniczyły nasze impre-
zy. Życzę wszystkim miesz-
kańcom, żebyśmy dobrze 
się czuli w naszej gminie. To 
nasze miejsce do życia, więc 
wspólnie sprawiajmy, aby 
było ono jak najlepsze. Dzi-
siaj świętujmy i cieszmy się 
wspólną obecnością – mó-
wiła Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Gwiazdą Wieczoru  był 
kultowy zespół Dwa plus 
Jeden.  To była zatem  do-
skonała okazja do wspól-
nego zaśpiewania znanych 
hitów – „Windą do nieba”, 
„Chodź pomaluj mój świat”, 
czy „Iść w stronę słońca”. Na 
zakończenie odbyła się dys-
koteka, którą poprowadził 
DJ Jasiek.                          g

Gwiazdą Wieczoru był zespół „Dwa plus Jeden”.

W brzmieniu rockowo – bluesowym wystąpił zespół „Nadmiar”.

11 czerwca odbyły się Dni Kępic.

Dla dzieci przygotowano wiele atrakcji: dmuchańce i sto-
iska z zabawkami.

Zespół „Cztery Strony”.

Muzycy zagrali wiele „mocnych” brzmień.

„Kępiczanki” wyśpiewały wiele znanych utworów. Zapre-
zentowały też własne piosenki.
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Dzięki pozyskanym środ-
kom biesowicki panteon 
zostanie zrestaurowany.

Panteon odzyska blask!

Renowacja zabytku
Gmina Kępice zdobyła 
środki na renowację waż-
nego zabytku.      

- To znakomita wiadomość. 
Biesowicki panteon doczeka 
się prac konserwatorskich, 
które przywrócą mu dawny 
blask. Cieszymy się, że nasz 
wniosek zyskał aprobatę 
ministerstwa – mówi Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic. Ministerstwo Kultury, 
Dziedzictwa Narodowego i 
Sportu w maju opublikowało 
listę przyznanych środków 
dla zadań w ramach projek-
tu „Ochrona zabytków 2022”. 
Na renowację panteonu w 
Biesowicach przyznano 70 
tysięcy złotych, a wartość 
wszystkich prac restaurator-
skich wyniesie około 160 ty-
sięcy złotych.

Przypomnimy, że pante-
on jest jednym z najciekaw-
szych, a jednocześnie dobrze 
zachowanych zabytków na 
terenie Gminy Kępice. Obiekt 
powstał w 1924 roku dla 
uczczenia pamięci 19 żołnie-
rzy z okolicznych wsi, którzy 
zginęli na frontach I Wojny 
Światowej Rosji, Francji i Ru-
munii. Na każdej z kolumn 
wyryte jest imię i nazwisko 
poległego. Biesowicki pante-
on ma kształt nawiązujący do 
tradycji rzymskich. 

– Od wielu lat jest to miej-
sce chętnie odwiedzane 
przez turystów i rowerzy-
stów. Pozwala ono na sze-
rzenie wiedzy historycznej 
naszych ziem, ale też kształ-
towania świadomości i toż-
samości lokalnej – podkreśla 
Burmistrz Majewska.

W ramach planowanej in-
westycji mury i posadzki zo-
staną oczyszczone z glonów 
i nalotów odpowiednio do-
braną metodą. 

– Co ważne, wykonamy re-
konstrukcję zadaszenia pan-
teonu o konstrukcji stalowej, 
która zostanie pokryta blachą 
tytanowo – cynkową. Przewi-
dziano także wykonanie izo-
lacji pionowej wokół funda-
mentów budowli – wymienia 
Karolina Brzezińska – Ugorek, 
współautorka wniosku, który 
został przygotowany wspól-
nie z pracownikami Nadle-
śnictwa Warcino. 

Ponadto wokół biesowic-
kiego obiektu wpisanego do 
rejestru zabytków, zostaną 
wykonane prace porządko-
we oraz podkrzesanie gałęzi 
drzew znajdujących się w 

Ważne porozumienie

Zawarte porozumienie 
międzygminne, pozwoli 
m.in. na tworzenie bez-
pieczeństwa energetycz-
nego.

10 maja w Centrum In-
formacji Turystycznej w 
Miastku zostało podpisane 
porozumienie o utworzeniu 
Miasteckiego Klastra Ener-
gii. – Korzyści jakie mogą 
uzyskać samorządy dzięki 
udziałowi w klastrze to m.in. 
rozwój gospodarczy dzięki 
wsparciu dużych inwesto-

rów i upowszechnianie od-
nawialnych źródeł energii – 
mówi Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic.

Porozumienie zawarto po-
między gminami: Miastko, 
Tuchomie, Kępice, Lipnica 
i Trzebielino. Siedzibą Mia-
steckiego Klastra Energii jest 
Miastko.

Zadaniem klastrów ener-
getycznych jest tworzenie 
bezpieczeństwa energetycz-
nego w zakresie lokalnym. 
Współpraca podmiotów 

Gmina Kępice w miasteckim klastrze
tworzących klaster energe-
tyczny ma szanse pobudzać 
energetykę prosumencką i 
przyczyniać się do gospo-
darczego ożywienia obsza-
rów miejskich i wiejskich. 
Należy również liczyć na 
poprawę stanu środowiska 
naturalnego. 

Korzyści jakie może uzy-
skać jednostka samorządu 
terytorialnego z udziału w 
klastrze to m.in. dedykowa-
ne finansowanie dla klastrów 
w nowej perspektywie, roz-

wój OZE w tym w obiektach 
użyteczności publicznej, 
proekologiczność i samo-
dzielność energetyczna.

Klaster energii jest cywil-
noprawnym porozumie-
niem, w skład którego mogą 
wchodzić osoby fizyczne, 
osoby prawne, jednostki na-
ukowe, instytuty badawcze 
lub jednostki samorządu 
terytorialnego, dotyczące 
wytwarzania i równoważe-
nia zapotrzebowania, dys-
trybucji lub obrotu energią z 

jego bezpośrednim sąsiedz-
twie. 

Panteon jest budowlą z 
białego wapienia, ufundowa-
ną przez Ernesta von Zitze-
witz. Co ciekawe, nazwiska 
poległych mieszkańców na 
kolumnach uzupełnione są 
o informacje czym zajmowa-
li się przed walką na froncie. 
To m.in. woźnica, robotnik 
rolny, murarz, kowal, stolarz, 
młynarz, nauczyciel. Panteon 
pierwotnie pokryty był kopu-

łą, niestety nie dotrwała ona 
do obecnych czasów.

- Jesteśmy przekonani, że 
biesowicki panteon odzyska 
wkrótce swój dawny blask, a 
przede wszystkim na nowo 
ożywi pamięć o historii tych 
ziem i będzie miejscem jesz-
cze chętniej odwiedzanym 
przez mieszkańców regionu 
i turystów – dodaje Magdale-
na Majewska.
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Pomoc w powrocie na rynek pracy

Kolejne osoby skorzystają 
z programu aktywizacji 
zawodowej.

Centrum Integracji Spo-
łecznej rozpoczęło realizację 
projektu pn. „W stronę za-
trudnienia – CIS w Kępicach 
wspiera potrzebujących.” Już 
odbyły się pierwsze zajęcia.

W trakcie dwunastoletniej 
działalności tej instytucji, w 
podobnych projektach w 
latach poprzednich wzięło 
udział niemal 200 naszych 
mieszkańców. Ich celem jest 
aktywizacja zawodowa i po-
moc w znalezieniu zatrudnie-
nia. 

– W tym roku w wyniku 
przeprowadzonej rekrutacji 
zakwalifikowaliśmy do pro-
jektu 11 osób, w tym 3 kobie-
ty z Ukrainy zamieszkujące na 
terenie naszej gminy – mówi 
Iwona Goplarek, kierownik 
Centrum Integracji Społecz-
nej w Kępicach. 

Wszyscy uczestnicy we-
zmą udział m.in. w szkole-
niach BHP, warsztatach z 
doradztwa zawodowego, w 
zajęciach z psychologiem 
czy zarządzania budżetem. W 
tym roku zostanie utworzo-
ny warsztat rękodzielniczy z 
elementami florystyki. W po-
przednich latach uczestnicy 
korzystali m.in. z warsztatów 

ogólnobudowlanych, pielę-
gnacji terenów zielonych, czy 
krawieckich. 

Uczestnicy oprócz pozy-
skania wiedzy teoretycznej, 
odbywają także praktyczną 
naukę zawodu. Dzięki uda-
nej współpracy z lokalnymi 
przedsiębiorcami, ich organi-
zacja odbywa się głównie na 
terenie naszej gminy. Zajęcia 
trwają w dni powszednie 
przez sześć do ośmiu godzin. 
Uczestnikom przysługuje 
świadczenie integracyjne. 

Projekt jest dofinansowany 
ze środków budżetu państwa 
w ramach Programu Ministra 
Rodziny i Polityki Społecznej 
„Od wykluczenia do akty-
wizacji. Program pomocy 
osobom wykluczonym spo-
łecznie i zawodowo na lata 
2020-2022”. Jego wartość to 
blisko 120 tysięcy złotych, z 
czego dofinansowanie po-
krywa ok. 90 procent kosz-
tów. 

-Cieszymy się, że dzięki tym 
środkom możemy pomóc 
mieszkańcom w powrocie na 
rynek pracy i pozyskać nowe 
kwalifikacje zawodowe. Pro-
jekt będzie realizowany do 
grudnia tego roku – dodaje 
kierownik Iwona Goplarek.

g

Ruszył ważny projekt

W ramach projektu odbywają się tematyczne warsztaty i 
szkolenia.

odnawialnych źródeł energii 
lub z innych źródeł lub paliw, 
w ramach sieci dystrybu-
cyjnej o napięciu znamio-
nowym niższym niż 110 kV, 

na obszarze działania tego 
klastra nieprzekraczającym 
granic jednego powiatu lub 
5 gmin.

g

Samorządowcy w Miastku podpisali ważne porozumienie.

Projekt zakłada także rekonstrukcję zadaszenia panteonu 
o konstrukcji stalowej.
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 W niedzielę, (29 maja)  na 
kępickim stadionie zorgani-
zowano obchody Dnia Dziec-
ka.   W trakcie pikniku odbył 
się wyścig rowerkowy oraz 
wybory Małej Miss i Małego 
Mistera Gminy Kępice. Pra-
cownicy Biblioteki Miasta i 
Gminy Kępice zorganizowali 
stoiska z wieloma atrakcjami. 
Były warsztaty artystyczne, 
malowanie twarzy, serwowa-
no watę cukrową i popcorn. 
Przewodniczący Rady Miej-
skiej Marek Busłowicz często-
wał wszystkich hot – dogami. 
Na zakończenie samorzą-
dowcy nagrodzili zwycięz-
ców medalami i pucharami.

g

Dziecięce święto

Piknik na Dzień Dziecka

Biegli wokół jeziora

28 maja nad Jeziorem 
Obłęskim odbyła się IV 
edycja biegu „Zielona 
Dycha”. 

Choć pogoda nie była 
sprzyjająca, to na linii startu 
pojawiło się blisko stu bie-
gaczy z naszego regionu. 
Trasa biegu wiodła wokół 
Jeziora Obłęskiego i liczyła 
10 km. Przed jego rozpoczę-
ciem rozgrzewkę poprowa-
dziła Małgorzata Pazda – Po-
zorska, znana i utytułowana 
mistrzyni i biegaczka.  W ra-
mach wydarzenia odbył się 
także bieg dla dzieci, które 
mały do przebiegnięcia 1 
km. Wszyscy uczestnicy po 
ukończeniu swoich zmagań 
otrzymywali od ambasador-
ki pamiątkowe medale.

Najlepszym zawodnikiem 
okazał się Ryszard Sokołow-
ski, który przebiegł dychę w 
35 minut i 56 sekund. Drugie 
miejsce przypadło Piotrowi 
Pobłockiemu, a trzecie Alek-

sandrowi Burzyńskiemu. 
W gronie kobiet najlepszą 
zawodniczką została Kata-
rzyna Cyprych. Na podium 
stanęły Marta Grygorowicz 
(2 miejsce) i Bożena Pobłoc-
ka (3 miejsce).

Równolegle z biegiem 
odbywał się piknik cha-
rytatywny z inicjatywy 32 
Wieliszewskiego Dywizjonu 
Rakietowego Obrony Po-
wietrznej oraz Fundacji Va-
letudinaria. W jego ramach 
zorganizowano wystawę 
sprzętu wojskowego, wy-
stawiono militarne stoiska 
promocyjne oraz można 
było spróbować wojskowej 
grochówki. Środki zebrane 
podczas pikniku będą prze-
kazane na rzecz byłego żoł-
nierza, mieszkańca Gminy 
Kępice Henryka Łepeckiego.

g

Zielona dycha w Obłężu

Puchary i dyplomy wręczali Burmistrz Magdalena Majewska oraz Przewodniczący Rady 
Miejskiej Marek Busłowicz.

Uczestnicy konkursów otrzymywali pamiątkowe medale.

W ramach pikniku zorganizowano wyścig rowerkowy.
W konkursie na Miss i Mistera dzieci prezentowały swoje 
walory.

Dzieci ścigały się w różnych kategoriach wiekowych. Emocji 
nie brakowało.
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- Każdego roku wspólnie 
z kępickim samorządem 
organizujemy akcje, które 
mają promować postawy 
proekologiczne. W tym roku 
wspólnie sadzimy las – in-
formuje Kamil Szydłowski 
z Nadleśnictwa Warcino. 
W poprzednich latach nasi 
mieszkańcy aktywnie brali 
udział także w akcjach sprzą-
tania świata.

Tym razem, kępiccy le-
śnicy zaprosili do sadzenia 
drzewek przedstawicieli in-
stytucji z którymi na co dzień 
współpracują. To między in-
nymi lokalni samorządowcy 
z Gminy Kępice i Kobylnica, 
przedstawiciele Pomorskie-
go Urzędu Wojewódzkiego, 
RDOŚ z Gdańska, Państwo-
wej Straży Łowieckiej, Sta-
rosta Słupski Paweł Lisowski, 
pracownicy Regionalnego 
Centrum Krwiodawstwa i 
Krwiolecznictwa ze Słup-
ska, Akademii Pomorskiej, 
Komendy Miejskiej Pań-
stwowej Straży Pożarnej w 
Słupsku, policji, biblioteki, 
Technikum Leśnego w War-
cinie czy uczestnicy SDŚ z 
Kępic.

– Cieszymy się, że tak wielu 
naszych przyjaciół odpowie-
działo na nasze zaproszenie i 
zdecydowało się włączyć w 
naszą akcję. Oprócz promo-
wania postaw proekologicz-
nych i wzajemnej integracji, 
chcemy bliżej się poznać i 

jeszcze bardziej zacieśnić 
dotychczasową współpracę 
– dodaje Kamil Szydłowski. 

Uczestnicy dzisiejszej akcji 
posadzą łącznie 18 tysięcy 
dwuletnich sadzonek sosny. 
– Nasza wspólna praca przy-
czynia się do nieustannego 
odnawiania zasobów przy-
rodniczych. Jestem niezwy-
kle dumny, że jako społe-
czeństwo jesteśmy wrażliwi 
na naszą przyrodę, o którą 
z takim zapałem wspólnie 
dbamy – podkreślał Nadle-
śniczy Nadleśnictwa Warci-
no Sławomir Piątkowski.

g

Świętowaliśmy działając

Po raz kolejny włączyliśmy się do ważnej akcji. 22 kwietnia obchodzimy Międzynarodowy Dzień Ziemi.

Dzień Ziemi 

Szlakiem najważniejszych miejsc
Młodzież zwiedza Polskę

Uczniowie z naszych szkół 
odwiedzają najważniejsze 
historycznie miejsca w 
Polsce.  

Kolejny rok z rzędu Gmi-
na Kępice realizuje projekt 
w ramach przedsięwzięcia 
Ministra Edukacji i Nauki pn. 
„Poznaj Polskę”. Umożliwia 
on uczniom zwiedzenie naj-
ciekawszych i ważnych histo-
rycznie miejsc w Polsce. 

– Uczniowie naszej szkoły 
już skorzystali z przyznanych 
środków. Dzięki nim, odby-
li trzydniową wycieczkę do 
Warszawy. Z pewnością było 
to dla nich wspaniałe do-
świadczenie – mówi Roman 

Seta, dyrektor Szkoły Podsta-
wowej w Warcinie.

Program wyjazdu był nie-
zwykle bogaty i umożliwił 
młodzieży zwiedzenie m.in. 
Łazienek Królewskich, Mu-
zeum Narodowego, Zamku 
Królewskiego, Muzeum Polin, 
Stare Miasto, a nawet odwie-
dzić Centrum Nauki Koper-
nik. 

– To niezwykle cenna ini-
cjatywa. Uczniowie poznają 
polską historię u boku spe-
cjalistów i przewodników. 
Konfrontują swoją wiedzę 
teoretyczną z rzeczywistością 
– kontynuuje Roman Seta. 

Jak podkreślają pedago-

Uczestnicy jednodniowej akcji posadzili łącznie 18 tysięcy dwuletnich sadzonek sosny.

dzy, takie wycieczki to nie 
tylko nauka historii, ale też 
nauka umiejętności odnale-
zienia się w nowym miejscu. 
W stolicy żyje mnóstwo ludzi 
z różnych kultur i miejsc na 
świecie.

– To pozwala rozwijać w 
dzieciach tolerancję i szacu-
nek do innych ludzi. Poza tym 
dzieci mają szansę obcować z 
wielkomiejską infrastrukturą, 
co z pewnością ułatwi im od-
nalezienie się w przyszłości w 
różnych sytuacjach – dodaje 
dyrektor warcińskiej placów-
ki.

W tegorocznej edycji pro-
gramu ze środków skorzy-

stają także uczniowie Szkoły 
Podstawowej w Kępicach i 
Korzybiu. 

Całkowity koszt zaplano-
wanych wycieczek to blisko 
62 tysiące złotych, z czego 
dofinansowanie z programu 
to ponad 45 tysięcy złotych.

Program „Poznaj Polskę” 
jest realizowany przez Mi-
nisterstwo Edukacji i Nauki 
we współpracy z Instytutem 
Dziedzictwa Myśli Narodo-
wej, Fundacją Nauk Humani-
stycznych oraz Narodowym 
Instytutem Kultury i Dziedzic-
twa Wsi.

g

Lubią aktywność społeczną

Chcą współpracować z oko-
licznymi stowarzyszeniami. 

Słuchacze kępickiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku 
już zdążyli nas przyzwyczaić 
do swojej bogatej i różnorod-
nej działalności. To nie tylko 
organizacja wielu wykładów, 
ale także udział w lokalnych 
przedsięwzięciach edukacyj-
nych i integracyjnych. Teraz 
nasi seniorzy poszukują ko-
lejnych obszarów wspólnych 
działań. 

– Na zaproszenie UTW ze 
Słupska wzięliśmy udział w 
spartakiadzie. To była przede 
wszystkim okazja do zapo-
znania się z uczestnikami i 
nakreślenia naszej przyszłej 
współpracy – mówi Elżbieta 
Rosiak z kępickiego uniwer-
sytetu. 

Seniorom zależy na wy-
mianie doświadczeń, ale 
także na organizacji lokal-
nych przedsięwzięć integra-
cyjnych. – Chcemy stworzyć 
płaszczyznę do rozszerzania 
działalności i włączenia do 
niej jak największej liczby 
osób. To da nam możliwość 
uatrakcyjnienia naszej oferty 
i realizacji ciekawych pomy-
słów – dodaje Elżbieta Rosiak.

Pierwsze, wspólne dzia-
łania już są realizowane. Wi-
ceprezes UTW w Kępicach 
Stanisław Grześkowiak po-
prowadził wykład dla słup-
skich słuchaczy w auli Aka-
demii Pomorskiej pt. „Świat i 
nauka”. 

– To bardzo obszerny te-
mat wymagający szerokiej 
wiedzy z dziedziny biblistyki, 
filozofii, fizyki i astrofizyki. 
Wykładowca zagadnienia te 
przedstawił w sposób nader 
interesujący, wszak nie łatwo 
powiązać wiedzę związa-
ną z Biblią i jej zapisami, ze 
współczesną fizyką i astrofi-
zyką. Stanisław Grześkowiak 
udowodnił, że jedno nie wy-
klucza drugiego – ocenia Zie-
mowit Szafran ze słupskiego 
UTW. Już w przyszłym tygo-
dniu nasz przedstawiciel po-
prowadzi kolejną część tego 
obszernego zagadnienia dla 
słupskich słuchaczy. 

- Już rozmawiałem z inny-
mi wykładowcami na temat 
przyszłej współpracy. Jeszcze 
w październiku tego roku 
będziemy organizować wy-
kłady z ich udziałem w Kępi-
cach. – podkreśla Stanisław 
Grześkowiak.                           g

Rozszerzają współpracę

Seniorzy z Kępic szukają nowych płaszczyzn współpracy w 
regionie.

Młodzież z naszych szkół zwiedza najważniejsze miejsca w 
Polsce.

Las sadzili samorządowcy, 
przedstawiciele wielu służb 
mundurowych oraz lokal-
nych instytucji.
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Młodzież z naszych szkół 
miała okazję w praktyce po-
znać sztukę żeglowania. – W 
ramach realizowanego pro-
jektu dzieci do tej pory bra-
ły udział w zajęciach edu-
kacyjnych i różnorodnych 
warsztatach przybliżających 
tematykę marynistyczną. 
Teraz zorganizowaliśmy 
czterodniowy obóz żeglar-
ski – informuje Agnieszka 
Itrowska – Garus z Urzędu 
Miejskiego w Kępicach.

Turnusy odbyły się na 
przełomie maja i czerwca 
na terenie Ośrodka Wypo-
czynkowego Sobótka. Jego 
zadaniem jest nie tylko edu-
kacja i oswajanie z kulturą 
żeglarską, ale także wzajem-
na integracja. 

W ramach obozu odby-
wają się warsztaty poszerza-
jące wiedzę w zakresie edu-
kacji morskiej i żeglarskiej 
oraz zawodów związanych 
z nadmorskim położeniem 
regionu. Na zajęciach mło-

Pływają po Jeziorze Obłęskim

Uczą się żeglowania
Najpierw uczyli się teorii, teraz przyszedł czas na praktykę. 

dzież uczy się np. robienia 
podstawowych węzłów, bu-
dowy łodzi, zasad nawigacji.

– W trakcie obozu dzieci 
pod okiem profesjonalnych 
instruktorów i ratownika 
wodnego uczą się pływać 
na łodziach Mariner 19. To 
nie tylko świetna przygoda, 
ale także nauka w wielu ob-
szarach – dodaje Agnieszka 
Itrowska – Garus. 

Oprócz nabycia umiejęt-
ności typowo żeglarskich, 
dzieci uczą się odpowie-
dzialności za siebie i kole-
gów, współpracy i integrują 
się podczas wspólnie spę-
dzanego czasu. Poza tym 
młodzież może liczyć na 
dodatkowe atrakcje, któ-
re zapewniają pracownicy 
Biblioteki Miasta i Gminy 
Kępice. To między innymi 
organizacja gry terenowej, 
zabaw integracyjnych i ani-
macje w wolnym czasie. 

W projekcie uczestniczy 
72 uczniów ze szkół, które 

się do niego zgłosiły – to 
Zespół Szkół w Kępicach, SP 
z Warcina, Biesowic oraz z 
Przytocka.

Projekt „Stery w dłoń – 
żeglujemy po wiedzę w 
gminie Kępice” jest współfi-
nansowany z Europejskiego 
Funduszu Społecznego w 
ramach Regionalnego Pro-

Wspólnie zadbali o skrzydlatych przyjaciół

Pojawiły się pod koniec 
kwietnia, a ich obecność 
spowodowała spore poru-
szenie.

Choć bociany to dość po-
wszechny widok w wielu na-
szych wsiach, to jednak ich 
obecność w Kępicach jest 
dość ciekawym i niespodzie-
wanym wydarzeniem. Rzadko 
się zdarza, że te ptaki próbują 
gniazdować w mieście. 

– Pod koniec kwietnia za-
uważyłem, że dwa bociany 
próbują robić gniazdo na 
słupie energetycznym przy 
ulicy Pomorskiej. To było dość 
zdumiewające, bo bocianów 
w samych Kępicach nigdy 
nie było – relacjonuje Marian 
Tyc, mieszkaniec pobliskiego 
bloku. 

Sprawą bardzo szybko za-
interesowali się także inni 
mieszkańcy, którzy zauważyli, 
że ptaki mają problem z bu-
dową gniazda, ponieważ słup 
nie był do tego przystosowa-
ny. O sprawie poinformowano 
samorządowców i leśników. 

– Odebrałem wiele sy-
gnałów od mieszkańców. 

Wspólnie z władzami gmi-
ny, poprosiliśmy o wsparcie 
energetyków – mówi Kamil 
Szydłowski z Nadleśnictwa 
Warcino.

Wprawdzie bociany w Kę-
picach nie próbowały dotych-
czas gniazdować, to jednak 
ich widok nie był obcy miesz-
kańcom. 

– W zeszłym roku po wyko-
szeniu traw przy Parku Poko-
leń spostrzegliśmy, że bociany 
chętnie żerują w tym miejscu. 
Były to jednak osobniki z 
gniazd z okolicznych wsi – do-
daje Szydłowski. 

W tym roku, bociany zdecy-
dowały się pozostać w Kępi-
cach. – To świadczy, że nasze 
miasto jest czyste i przyjazne 
dla środowiska. Jeśli bociany 
doczekają się potomstwa, jest 
wielce prawdopodobne, że 
potomkowie tej pary, będą tu 
powracać w kolejnych latach. 
Bociany bowiem nie przywią-
zują się do partnerów, ale do 
miejsca gniazdowania zdecy-
dowanie tak – wyjaśnia leśnik. 

Dzięki interwencji miesz-
kańców, a przede wszystkim 

Pracownicy spółki Energa zamontowali specjalną platformę 
pod gniazdo.

szybkiej reakcji Zakładu Ener-
getycznego na początku pra-
cownicy Energii zamontowali 
na słupie specjalną platformę, 
na której bociany będą miały 
szansę stworzyć gniazdo z 
prawdziwego zdarzenia.

- Bardzo dziękuję pracow-
nikom firmy Energa za szybką 
reakcję i sprawnie przepro-
wadzony montaż platformy. 
Obecność bocianów to z pew-
nością dobry znak dla na-
szego miasta. Myślę, że ich 
obecność urozmaici miejski 
krajobraz i będzie pozytywnie 
wpływać na samopoczucie 
naszych mieszkańców – mówi 
z uśmiechem Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Mamy nadzieję, że bociany 
zaakceptują nowe miejsce i 
będą wracać w kolejnych la-
tach. 

– A my w tym czasie przy-
gotujemy kolejne miejsca 
do sadzenia drzewek przez 
rodziców nowo narodzonych 
mieszkańców w naszym Par-
ku Pokoleń. Bociany w naszej 
tradycji są przecież zwiastu-
nem wzrostu populacji, więc 
trzeba się spodziewać, że 
mieszkańców Kępic będzie 
wkrótce intensywniej przy-
bywać - mówi pół żartem pół 
serio Kamil Szydłowski z Nad-
leśnictwa Warcino.                                     

                                    g

Posiedzenie Rady Seniorów

Seniorzy spotkali się w 
Korzybiu. Rozmawiali o 
aktualnych sprawach i 
planach na przyszłość.

W korzybskim Domu Stra-
żaka odbyło się wyjazdowe 
Posiedzenie Rady Seniorów 
Gminy Kępice. W spotkaniu 
uczestniczyło ponad pięć-
dziesiąt osób, które skorzy-
stały z zaproszenia sołtysa 
Krzysztofa Szczepańskiego i 
Rady Sołeckiej. 

– Bardzo się cieszę, że tak 
licznie przybyliście Państwo 
na to ważne spotkanie. W 
ostatnich miesiącach nasza 
działalność była znacząco 
ograniczona ze względu na 
obostrzenia pandemiczne. 
Teraz wracamy do pełnej ak-
tywności i liczę, że uda nam 
się zrealizować wiele naszych 
planów – mówił Stanisław 
Grześkowiak, Przewodniczą-
cy Rady Seniorów. 

W swojej wypowiedzi 
przewodniczący Grześko-
wiak zreferował działalność 
rady w okresie od grudnia do 
marca tego roku, zwracając 
szczególną uwagę na działal-
ność Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku. – Bardzo mi zależy, 
abyście Państwo korzystali 
z bogatej oferty kępickiego 
uniwersytetu. To świetna oka-
zja do wspólnych spotkań, 
integracji, a przede wszyst-
kim poszerzania wiedzy. W 
ostatnich miesiącach odbyły 
się bardzo ciekawe wykłady 
i już planujemy kolejne, które 
z pewnością zainteresują nie 
tylko seniorów, ale też młod-

szych mieszkańców, których 
serdecznie zapraszam – kon-
tynuował Stanisław Grześko-
wiak. 

Z kolei Marzena Grabowska 
z Ośrodka Pomocy Społecz-
nej w Kępicach opowiedziała 
o aktualnych działaniach na 
rzecz seniorów, m.in. o reali-
zowanym projekcie Srebrna 
Sieć II. 

W spotkaniu udział wzięli 
także kępiccy samorządow-
cy. – Niezwykle doceniamy 
Państwa aktywność, dlatego 
wspieramy wszelkie działa-
nia na rzecz aktywizacji se-
niorów. Cieszę się, że prężnie 
funkcjonuje uniwersytet oraz 
kluby seniorów. To dowo-
dzi, że mamy fantastycznych 
mieszkańców, którzy chętne 
angażują się w życie społecz-
ne – mówiła Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic.

Podczas spotkania, z cie-
kawą prelekcją wystąpił An-
drzej Reszetar, opowiadając 
o wiosennych pracach w 
ogródku oraz zalecanych na-
sadzeniach. Poruszono temat 
udziału Gminy Kępice w akcji 
„Gmina przyjazna pszczo-
łom”. Seniorzy wzięli udział w 
dyskusji na temat realizowa-
nych i planowanych działań, 
zgłaszali swoje uwagi i pyta-
nia do samorządowców.

Rada Seniorów planuje w 
niedalekiej przyszłości reali-
zację podobnych spotkań, 
także w innych miejscowo-
ściach naszej gminy.

g

Dyskutowali  
o ważnych sprawach

W posiedzeniu udział wzięło kilkudziesięciu seniorów z 
całej gminy.

Podczas spotkania poruszono wiele kwestii dotyczących 
spraw osób starszych.

Niespodziewani goście

Dzięki realizacji projektu, młodzież uczy się żeglowania w 
teorii, ale też w praktyce.

gramu Operacyjnego Woje-
wództwa Pomorskiego na 
lata 2014-2020 – Poddzia-
łanie 3.2.1. Jakość edukacji 
ogólnej. Projekt jest reali-
zowany przez Gminę Kępice 
w partnerstwie ze Stowa-
rzyszeniem „My dla Was” z 
Przytocka.

  g 
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- Tym razem Gminne Za-
wody Sportowo – Pożarni-
cze odbyły się na warcińskim 
stadionie. Przygotowanie 
naszych strażaków było na 
najwyższym poziomie. Cie-
szymy się, że jest nas tylu i 
każdy stara się jak najlepiej 
wykonywać przydzielone 
zadania – mówi Norbert 
Burdyl, prezes OSP Warcino 
i jednocześnie organizator 
tegorocznych zawodów. 

W zawodach wzięło udział 
19 drużyn, w tym 7 męskich, 
4 kobiece, 4 chłopięce i 3 
dziewczęce. Komisję Sę-
dziowską powołał Komen-
dant Miejski Państwowej 
Straży Pożarnej w Słupsku, 
a obowiązki Sędziego Głów-
nego zawodów pełnił st. kpt. 
Krzysztof Bizon. 

- Cieszy nas, że tak wielu 
mieszkańców kibicowało 
naszym drużynom. To waż-
ne, że nasi druhowie mają 
takie wsparcie. Podziwiam 
przygotowanie wszystkich 
drużyn i olbrzymi zapał z 
jakim ochotnicy stanęli do 
zawodów niezależnie od płci 

Emocje i zacięta walka

Zawody z wielkimi emocjami
Druhny i druhowie stanęli w szranki. Emocji było mnóstwo. 

i wieku – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Zawody zostały rozegra-
ne w dwóch konkurencjach 
– ćwiczenia bojowe oraz 
sztafeta pożarnicza 7x50 m z 
przeszkodami.

W grupie mężczyzn 
(pow.16 lat) I miejsce zdo-
była drużyna OSP Korzybie, 
II miejsce OSP Biesowice, III 
miejsce OSP Kępice. W dal-
szej kolejności uplasowały 
się – OSP Barcino, Mzdowo, 
Przytocko i Warcino.

W grupie kobiet (pow. 16 
lat) na podium znalazły się 
drużyny: I miejsce OSP Kę-
pice, II miejsce OSP Warcino, 
III miejsce OSP Biesowice. 4 
miejsce przypadło dla OSP 
Przytocko.

Z kolei klasyfikacja Mło-
dzieżowych Drużyn Pożarni-
czych (dziewcząt) wygląda 
następująco – I miejsce OSP 
Korzybie, II miejsce OSP Bie-
sowice, III miejsce OSP Przy-
tocko.

W przypadku chłopców, I 
miejsce zdobyła drużyna z 
Barcina, II miejsce z Podgór, 

III miejsce z Biesowic, a IV z 
Przytocka.

- To były pierwsze zawody 
po przerwie spowodowanej 
pandemią. Bardzo cieszy, 
że nasze drużyny były tak 
świetnie przygotowane do 
udziału w zawodach. Pamię-
tać należy, że zawody to nie 

Podziękowano im za służbę

Wielkie święto strażackie 
na terenie Ośrodka „So-
bótka” w Obłężu. 

2 maja nad Jezioro Obłę-
skie przybyły delegacje 
strażaków ochotników z 
gminnych jednostek OSP, w 
towarzystwie rodzin i licznie 
zgromadzonych mieszkań-
ców. Choć to ważne święto 
przypada 4 maja, to trwająca 
majówka była świetną okazją 
do połączenia gminnej uro-
czystości wraz z festynem.

- Jesteśmy Wam wdzięczni 
za oddaną służbę i pracowi-

tość. Doceniamy Wasze zaan-
gażowanie w walce o ludzkie 
życie i mienie - mówiła Mag-
dalena Majewska, Burmistrz 
Kępic. 

Dla druhów seniorów sa-
morządowcy przygotowali 
specjalne nagrody. Statuetki 
z wizerunkiem św. Floriana 
wręczyła Burmistrz Kępic 
w towarzystwie Krzyszto-
fa Trockiego, Komendanta 
Miejskiego PSP w Słupsku 
oraz Andrzeja Małyszki, Wi-
ceprezesa Zarządu Oddziału 
Powiatowego Związku OSP. 
Nasi strażacy zaprezentowali 

Gminny Dzień Strażaka
elementy musztry oraz prze-
maszerowali przy dźwiękach 
orkiestry przez teren ośrodka. 

Po części oficjalnej rozpo-
czął się piknik. Zaintereso-
wani oglądali strażacki sprzęt 
oraz wozy bojowe. Specjalny 
prezent przygotowały Wikto-
ria Orczyk i Agnieszka Wolska 
z Młodzieżowej Drużyny Po-
żarniczej śpiewając piosenkę 
strażacką. 

- Intencją naszego pikniku 
jest przede wszystkim inte-
gracja środowiska naszych 
ochotników oraz popularyza-

cja kultury strażackiej wśród 
naszych mieszkańców. Cie-
szymy się, że tak wiele osób 
przybyło dziś na nasze święto 
- mówił Krzysztof Rosiak, pre-
zes OSP Biesowice i współor-
ganizator uroczystości. 

Piknik pod nazwą „Nigdy 
nie zagaśnie!” odbył się dzięki 
wsparciu grantu aktywizacyj-
nego z Narodowego Instytu-
tu Wolności ze środków Pro-
gramu Funduszu Inicjatyw 
Obywatelskich NOWEFIO na 
lata 2021-2030.

g

tylko rywalizacja, ale także 
podnoszenie sprawności fi-
zycznej, która potrzebna jest 
do codziennej służby ochot-
ników – podkreśla Stanisław 
Gajek, prezes Zarządu Od-
działu Miejsko – Gminnego 
w Kępicach.

Fot. Julia Ziemianowicz
g 
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Uniwersytet Trzeciego Wieku kończy rok akademicki

Podsumowali rok nauki
Zakończyli rok akademicki. Zorganizowali uroczystość podsumowującą okres nauki.

- To był wspaniały czas! 
Staraliśmy się, aby oferta na-
szych zajęć była jak najszer-
sza i dopasowana do ocze-
kiwań naszych Słuchaczy. 
Cieszę się, że dziś możemy 
z satysfakcją podsumować 
naszą działalność – mówił 
Stanisław Grześkowiak. W 
sali widowiskowej kępickiej 
biblioteki odbyła się uroczy-
stość zakończenia roku aka-
demickiego Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku.

Spotkanie rozpoczęło się 
ostatnim wykładem, popro-
wadzonym przez Agnieszkę 
Hanak. Tym razem miesz-
kańcy zgłębili temat „Relak-
sacja, czyli jak oswoić stres”. 
Słuchacze z wielką uwagą 
zapoznali się z poruszoną 

tematyką i po raz kolejny 
wyciągnęli osobiste wnio-
ski. 

- Każdy wykład nas inspi-
ruje i skłania do przemyśleń. 
Jestem bardzo zadowo-
lona z udziału w naszym 
uniwersytecie. To nie tylko 
poszerzanie wiedzy, ale 
także integracja i wymiana 
doświadczeń. To wspaniała 
inicjatywa, którą chcemy 
kontynuować – ocenia Ma-
ria Czubajewska z Kępic.

Wiceprezes stowarzysze-
nia Stanisław Grześkowiak 
przypomniał historię po-
wstawania Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku. 

– Nasze pierwsze pró-
by cyklicznych spotkań, 
przerwała pandemia i czas 

W kępickich wykładach Uniwersytetu Trzeciego Wieku 
uczestniczy zwykle około 50 osób.

izolacji. Dopiero jesienią 
ubiegłego roku mogliśmy 
w pełni realizować swoje 
zamierzenia – wspominał 
Stanisław Grześkowiak. To 
właśnie wiceprezes był od-
powiedzialny za podejmo-
waną tematykę podczas 
wykładów. – W większości 
wykładowcami byli nasi 
lokalni działacze, których 
prosiłem o wsparcie. Je-
steśmy bardzo wdzięczni 
wszystkim wykładowcom, 
którzy poświęcili wiele go-
dzin na przygotowanie się 
do wystąpień, a później do 
profesjonalnego wyłożenia 
różnorodnych, a ważnych 
dla nas tematów – podkre-
ślał Grześkowiak.

Dla wszystkich prelegen-
tów kępicki uniwersytet 
przygotował niespodzian-
kę. Zarząd stowarzyszenia 
wraz z Burmistrz Magdale-
ną Majewską, wręczyli listy 
gratulacyjne oraz upomin-
ki. Podziękowania odebrali: 
Ewa Żurawska -Seta, Jakub 
Bagiński, Szymon Baj, Paweł 
Kmieć, Andrzej Misiewicz, 
Piotr Rapta, Lucjan Hanak, 
Agnieszka Hanak, Zdzisław 
Pawłowski, Antonina Baj, 
Sławomir Piątkowski. Spe-
cjalne gratulacje odebrał 
także Stanisław Grześko-
wiak nie tylko za poprowa-

dzenie wykładu, ale przede 
wszystkim za całoroczną or-
ganizację działalności uni-
wersyteckiej. 

- Działalność kępickiego 
uniwersytetu napawa mnie 
wielką dumą. To bardzo 
ważne, że tylu naszych se-
niorów jest zainteresowa-
nych poszerzaniem swojej 
wiedzy. Doskonale wiemy, 
że szybko zmieniający się 
świat, wymaga od każdego 
z nas stałego podnoszenia 
wiedzy i doskonalenia się 
w wielu dziedzinach. Stwo-
rzyliśmy znakomitą płasz-
czyznę do realizacji tego 
celu – mówiła Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic.

Dziękując za dotychcza-
sową działalność, Burmistrz 
przekazała na potrzeby uni-
wersytetu niespodziankę w 
postaci laptopa. 

- Nasze stowarzyszenie 
realizuje szereg działań. To 
nie tylko wykłady, ale także 
wyjazdy edukacyjne, czy 
spotkania integracyjne. W 
ramach działalności tworzy-
my grupy zainteresowań, 
które będą się aktywizować 
w różnych dziedzinach, np. 
kulturalnych, społecznych, 
artystycznych – mówi Elż-
bieta Rosiak, prezes stowa-
rzyszenia.

Jak zapowiada Stanisław 

Grześkowiak, kolejny rok 
akademicki będzie z pew-
nością równie atrakcyjny.

– Już nawiązałem szereg 
kontaktów z wykładowcami 
z różnych ośrodków akade-
mickich. Choć mamy teraz 
przerwę wakacyjną, to już 
myślę o kolejnych zajęciach. 
Wczesną jesienią wrócimy w 

nasze uniwersyteckie ławy 
– mówi wiceprezes Grześ-
kowiak.

Na zakończenie spotkania 
seniorzy spotkali się przy 
wspólnym poczęstunku 
przygotowanym przez pra-
cowników Biblioteki Miasta 
i Gminy Kępice.

                                  g

Tym razem nasi seniorzy, 
zwiedzali okolice Wejhero-
wa.

- Staramy się urozmaicać 
czas naszym słuchaczom. 
Chcemy się dokształcać nie 
tylko podczas wykładów, ale 
także korzystając z wyjazdów 
edukacyjnych – mówi Elżbie-
ta Rosiak z kępickiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku. 

W ostatnim czasie grupa 
kępickich seniorów pojechała 
na jednodniową wycieczkę 
do Wejherowa. Tam, dzięki 
profesjonalnym przewodni-
kom słuchacze mieli okazję 
poznać dogłębnie historię 
wielu miejsc. Zwiedzili m.in. 
Muzeum Piśmiennictwa i Mu-
zyki Kaszubsko – Pomorskiej, 

które przybliżyły dzieje Ka-
szubów.

- Zwiedzanie muzeum za-
kończyliśmy w pałacu Prze-
bendowskich i Keyserling-
ków w którym przechowuje 
się pamiątki związane z po-
czątkami miasta oraz zabytki 
kultury Kaszub i Pomorza – 
wspomina pani Elżbieta.

Grupa obejrzała także eks-
pozycję sali historycznej w 
Ratuszu Miejskim, prezen-
tującą niektóre wydarzenia 
z okresu międzywojenne-
go. Nie zabrakło spaceru po 
pięknie utrzymanym parku 
miejskim oraz do Kalwarii 
tworzącą tzw. Kaszubską 
Jerozolimę z zespołem 25 
kaplic zbudowanych w la-

Poznawali historię regionu
Zwiedzają okolice

tach 1649-1655. Seniorzy 
mieli także okazję odwiedzić 
Muzeum Techniki Wojskowej 
Gryf niedaleko Wejherowa, 
a także zawitać do Wilkowa 
Nowowiejskiego, wsi słynącej 
z bicia rekordów Guinessa. To 
między innymi najdłuższa de-
ska ( stracili rekord ) najdłuż-
szy stół biesiadny, największy 
chodak, cegła, hulajnoga, 
drewniane koło czy Kaszub-
skie Nuty. 

- To był bardzo aktywny 
i edukacyjny wyjazd. Takie 
przedsięwzięcia są dla nas 
bardzo cenne, dlatego w 
miarę możliwości chcemy je 
kontynuować – zapewnia Elż-
bieta Rosiak.

g
Nasi seniorzy podczas wycieczki edukacyjnej.

Podczas uroczystego zakończenia roku akademickiego 
podziękowano wszystkim wykładowcom.

Burmistrz Magdalena Majewska wręcza upominek na ręce 
Stanisława Grześkowiaka. 
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W sali widowiskowej kępic-
kiej biblioteki odbył się kon-
cert „Pokój Ukrainie”. To inicja-
tywa pracowników Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice oraz 
Koła Gospodyń Miejskich 
„Kępiczanki”. - To był bardzo 
piękny i wzruszający koncert. 
Nasi artyści solidaryzują się w 
ten sposób z walczącą o po-
kój Ukrainą - mówi Marta Bo-
rodziuk, dyrektor biblioteki. 

Na scenie zaprezentowały 
się aż trzy zespoły i jeden wo-
kalista, a koncert trwał ponad 
dwie godziny. Nasi mieszkań-
cy mogli także kosztować 
słodkich wypieków przygo-
towanych przez panie z kę-
pickiego koła. 

- Atmosfera koncertu była 
niezwykła. Bardzo się cieszy-
my, że lokalni artyści wyszli 

Wsparcie dla walczącej Ukrainy

z taką inicjatywą. To ważne, 
aby zabiegać o pokój i solida-
ryzować się cierpiącym naro-
dem - mówi Skarbnik Gminy 
Kępice Grzegorz Ożóg, który 
reprezentował naszych sa-
morządowców.

Widzowie na scenie mogli 
podziwiać występ zespołu 
„Kępiczanki” oraz chóru „Pół-
nuta”. Wykonane utwory nie 
tylko zostały świetnie przy-
jęte, ale także wyśpiewane 
wspólnie z mieszkańcami. Z 
kolei Janusz Sajdak wykonał 
kilka piosenek w języku ukra-
ińskim. Zwieńczeniem kon-
certu „Pokój Ukrainie” był wy-
stęp zespołu „Cztery Strony”.

Koncert poprowadziły Syl-
wia Ziemska i Dorota Krum-
plewska.           

          g

Koncert z przesłaniem
Wolność i solidarność. Kępiczanie zorganizowali ważny koncert.

Licznie zgromadzona publiczność podczas koncertu „Pokój 
Ukrainie”.

Koncert został zwieńczony występem zespołu „Cztery Stro-
ny”.

Zespół „Kępiczanki” oprócz znanych pieśni, zaprezentował 
własny utwór wspierający Ukrainę.
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Dzień Polskiej Niezapominajki

Ocalić od zapomnienia… 
W tym roku, 15 maja 
Dzień Niezapominajki 
obchodzono już po 
raz 20. Święto, które 
zapoczątkowano w 2002 
roku przez redaktora 
Programu I Polskiego 
Radia Andrzeja Zalew-
skiego, na trwałe wpi-
sało się do kalendarza 
świąt polskiej przyrody.

Podstawą tego dnia, 
jest zakorzenienie w czło-
wieku bezwarunkowych 
odruchów dbania o oto-
czenie. Promocja walo-
rów fauny i flory polskiej 
przyrody, różnorodności 
biologicznej, a w szcze-
gólności jej ochrona, 
odgrywa ważną rolę w 
życiu zawodowym le-
śników, przyrodników 
oraz wszystkich, którzy 
cenią sobie obcowanie 
z naturą. Święto to do-
tyczy również pamięci o 
naszych bliskich, lokal-
nej tradycji czy też o co-
dziennej życzliwości oraz 
otwartości na drugiego 
człowieka, którego mija-
my na osiedlu czy też w 
drodze do pracy, sklepu 
lub szkoły. W dzisiejszym 
świecie niewymuszona 
otwartość na ludzi jest 
nam niezbędna na każ-
dym kroku.

Symbolem tego święta 
są skromne kwiaty nie-
zapominajki, nazywanej 
często w Polsce nieza-
budką. Kwiat ten najczę-
ściej kojarzymy z czasem 
idylli, czyli dzieciństwem 
i bezkresnymi krajobra-
zami łąk, pól i lasów. Jest 
wszechobecną rośliną w 
naszej rodzimej florze, 
która nie wymaga pra-
cochłonnej pielęgnacji. 
Można ją spotkać na wie-
lu kontynentach. Kwitnie 
w maju, a kwiaty mogą 
mieć kolor niebieski, biały 
a nawet różowy. Jej po-
spolitość wpływa na to, że 
jest wyjątkowa ponieważ 
nie pozwoli nam o sobie 
zapomnieć i jest wszech-

obecna podczas spaceru 
do lasu czy też do parku. 
Ten mały niebieski kwiat 
stał się znakiem miłości 
do przyrody i zachętą do 
otoczenia troską i opieką 
roślin oraz zwierząt.  

Święto niezapominajki 
jest niezwykle potrzeb-
ne nie tylko ze względu 
na swój pozytywny wy-
dźwięk, ale i potrzebę 
uzmysłowienia nam tego, 
co już mamy. Leśnicy 
poprzez swoją codzien-
ną pracę oraz edukację 
przyrodniczo-leśną, prze-
kazują wiedzę o tym, jak 
wielkim darem są ogól-
nodostępne lasy, pełne  
obfitości przyrodniczej. 
Maj jest miesiącem, gdy 
przyroda budzi się do ży-
cia i rozkwita na nowo 
by zachwycić nas swoją 
mnogością i bujnością. 
Jest to zatem idealny 
czas na radosne krze-
wienie odpowiedzialnej 
postawy wśród ludzi. 
Chcemy dbać o środowi-
sko i  zwrócić szczególną 
uwagę na niepewność, 
jaką niesie przyszłość, 
gdy jako społeczeństwo 
nie zmienimy złych na-
wyków. 

 W tym roku Nadleśnic-
two Warcino w ramach 
Święta Polskiej Nieza-
pominajki po raz kolejny 
przeprowadziło akcję sa-
dzenia niezapominajek, 
do której chętnie włączyli 
się uczniowie oraz na-
uczyciele z Zespołu Szkół 
w Kępicach. Ważne jest, 
aby od najmłodszych lat 
popularyzować postawę 
człowieka troszczącego 
się o świat roślin i zwie-
rząt. W ramach tego wy-
darzenia nasi najmłodsi 
aktywnie i z wielkim za-
angażowaniem uczest-
niczyli w posadzeniu 
roślin. Podczas rozmów 
w terenie wykazali się 
ogromem wiedzy na te-
maty związane z ochroną 
gatunków zagrożonych 

wyginięciem i tego jak 
możemy pielęgnować 
środowisko w naszej lo-
kalnej społeczności, by 
czynić je jeszcze piękniej-
szym. 

Podsumowując, Nieza-
pominajka swoją prosto-
tą i delikatnością uświa-
damia nas o kruchości 
tego, co nas otacza. Dba-
jąc o środowisko i wza-
jemne relacje budujemy 
silne więzi z naturą i spo-
łecznością w której żyje-
my. Bez pamięci, chęci 
do działania i zmiany na-
wyków nie będzie można 
zbudować przyszłości. 
Bez dbania o środowisko 
- zrównoważony rozwój 
nie istnieje. Przyszłość 
zależy tylko od nas i to 
my mamy wpływ na to, 
jak będzie wyglądało ży-
cie następnych pokoleń. 
Dlatego już dziś zacznij 
dbać o przyrodę poprzez 
jej ochronę i promowanie 
zdrowych nawyków w 
życiu codziennym w imię 
zasady: „Myśl globalnie - 
działaj lokalnie”. 

Karolina Gronostaj

Leśny Kompleks Promocyjny „Lasy Środkowopomorskie”  
Nadleśnictwo Warcino

ul. Gen. Wł. Sikorskiego 11 77-230 Kępice 
Tel. (0-59) 857 6671  fax.  (0-59) 857 6951
email:  warcino@szczecinek.lasy.gov.pl

www.warcino.szczecinek.lasy.gov.pl

Biuro czynne od poniedziałku do piątku 
w godz. od 7.00 do 15.00

Nadleśniczy w sprawie skarg i wniosków przyjmuje w każdy 
czwartek od godz.14.00 do 16.00


